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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2021-0070984)
Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Svenskegade-kvarterets postnummer

En borger oplyste, at han har stillet forslaget om, at Svenskegade-kvarteret får postnummer i
København K, som lokaludvalget skal tage stilling til i lokaludvalgsmødet, fordi det er underligt
uhensigtsmæssigt, at kvarteret ligger i København Ø, når det i kommunens regi hører til Indre By
Bydel. Forslaget skyldes ikke et ønske om at påvirke kvadratmeterprisen for boliger i kvarteret.

Ingolf Ibus oplyste, at postnummergrænsen kan være bestemt af grænserne for valgkredse. Han
oplyste videre, at når kvarteret ligger i 2100 København Ø, får beboerne Østerbro Avis og ikke
Cityavisen. Han udtrykte støtte til forslaget fra borgeren med forbehold for konsekvenserne af det,
som han ikke kender.

Hans-Henrik T. Ohlsen oplyste, at dem, der bor i 2100 København Ø, har billigere forsikring end
dem, der bor i København K. Han gav udtryk for, at han som beboer i kvarteret gerne bliver i 2100
København Ø. Han læser Cityavisen på internettet.

Gunna Starck udtrykte støtte til forslaget fra borgeren, men gav samtidig udtryk for, at kvarteret nord
for Dag Hammarskjölds Allé op mod Classensgade bør være en del af Østerbro Bydel i kommunens
regi. I dag er det en del af Indre By Bydel. Men det er svært at komme igennem til beslutningstagerne
med forslaget om at flytte området over til Østerbro Bydel, bl.a. fordi Østerbro i forvejen er en stor
bydel. Hun nævnte, at København er inddelt på tre forskellige måder, hvilket forholdene i
Svenskegade-kvarteret er et eksempel på.

Bent Lohmann svarede, at lokaludvalget skal drøfte sagen senere i mødet, men at han gerne ser, at
lokaludvalget går videre med forslaget fra borgeren.

 

Musik til København

En borger oplyste, at han har kontaktet lokaludvalget med et forslag om, at lokaludvalget går ind i
projektet "Musik til København", hvor musikere spiller i baggårde i bl.a. Indre By. Baggrunden for
projektet er, at der i en coronatid ikke er alternativer til de lukkede spillesteder. Pengene, som
spillestederne har til at lave koncerter for, kan bruges til baggårdskoncerter, der skal nydes af
publikum fra altanerne. Baggårdskoncerterne kan ikke være offentlige pga. forsamlingsloftet.
Spillestederne er lukket til den 5. april, men det forventes, at lukningen opretholdes frem til juni
måned. Montmartre og Paradise Jazz er med i projektet "Musik til København", mens andre

Side 2



spillesteder ikke har været positive overfor ideen. I alt er 13 spillesteder i København med i projektet.
Musikerne, der skal spille, spiller for tariffen. 
Borgeren efterlyste forslag til baggårde i Indre By, hvor der kan holdes koncerter. Arrangørerne vil
samarbejde med gårdlaug om koncerterne, der holdes kl. 17-18. Det vil blive et puslespil, når
musikerne skal matches med baggårdene. Overordnet er det et spørgsmål om, hvorvidt der skal
være levende musik for et publikum eller ej.

Hannibal C. Holt svarede, at han er skeptisk overfor projektet. Der bor mennesker ud til baggårdene,
og ikke alle synes, at en baggårdskoncert er en god idé.

Marietta Bonnet svarede, at de store gårde er delt mellem flere foreninger.

Jens Erik Frandsen svarede, at lokaludvalget ikke bør give støtte til lønninger, og at
baggårdskoncerterne vil have et begrænset publikum.

Gunna Starck svarede, at arrangørerne kunne have søgt om støtte fra lokaludvalget på samme måde
som andre inden for de givne frister. Hendes erfaring fra en koncert i  hendes egen baggård er, at
folk kom ned i gården for at høre musikken og ikke respekterede forsamlingsloftet.

Lean Milo svarede, at det ikke er en opgave for et lokaludvalg at gå ind i et sådant projekt. Det er et
privat arrangement, og borgerne kan betale for det med mobile pay. Lokaludvalget skal kun deltage,
hvis arrangementerne er offentlige.

Ingolf Ibus svarede, at han er betænkelig ved projektet, når baggårdene ikke er offentligt
tilgængelige.

Kim Hyttel-Sørensen svarede, at projektet går ud på at skaffe indtægter til musikere, men at der er
andre måder, det kan gøres på, fx ved streaming af live-koncerter. Derudover er der praktiske
problemer ved projektet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0070991)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 11. februar 2021
(eftersendes)

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 11. februar 2021. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat
Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden
Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Intet.

Bilag
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1. Referat af lokaludvalgets møde den 11. februar 2021 (eftersendes)

Beslutning

1. Da referatet af lokaludvalgets møde den 11. februar 2021 endnu ikke er udsendt, drøftes det i
lokaludvalgets møde den 8. april 2021.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
16. Puljeansøgninger, marts 2021
18. Dispensation til skulptur på Ofelia Plads
19. Mindeplade i anledningen af Pølsevognens 100-års jubilæum
20. Ekstraordinært lokaludvalgsmøde den 25. marts 2021
21. Status på lokaludvalgets 2021-pulje, marts 2021
22. Henvendelser til lokaludvalget, marts 2021
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INDRE BY LOKALUDVALG

3.  Første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 (2021-0070259)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 og beslutte
borgerdialog om planen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021. Se
bilaget.

2. at Indre By Lokaludvalg beslutter borgerdialog om planen jf. løsningsafsnittet nedenfor.

Problemstilling

Med mail den 1. marts 2021 sendte Kultur- og Fritidsforvaltningen første udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021 (inkl. bilag) i høring i lokaludvalgene. Svarfristen er den 31. marts 2021.

Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og Miljøudvalget besluttede på deres møder hhv. d. 24. og 28.
september 2020 at igangsætte revisionen af Restaurations- og Nattelivsplanen fra 2017 samt at
nedsætte ’Advisory Board for Natteliv’ med en række af de centrale aktører i nattelivet til at komme med
anbefalinger til indholdet af planen.

Advisory Boardet har afholdt to møder samt flere idéudviklingsworkshops. På den baggrund har
forvaltningerne udarbejdet et fælles kommuniké (se bilaget), som beskriver arbejdet samt anbefalinger
til det videre arbejde med Restaurations- og Nattelivsplanen. Som bilag ligger desuden de samlede
individuelle skriftlige anbefalinger fra aktørerne.

Med udgangspunkt i kommunikéet samt udvalgenes tilkendegivelser har Kultur- og Fritidsforvaltningen
og Teknik- og Miljøforvaltningen udarbejdet et første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 (se
bilaget).

Første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 var på dagsordenen for Kultur- og
Fritidsudvalgets møde den 4. marts og på dagsordenen for Teknik- og Miljøudvalgets møde den 8.
marts 2021. Sekretariatet sender de to udvalgs beslutninger til lokaludvalget, når de er offentliggjort.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021. 
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Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget opfordrer borgerne til at sende deres kommentarer til
planen til lokaludvalget, så kommentarerne kan komme med i mødematerialet til det ekstraordinære
lokaludvalgsmøde den 25. marts 2021, jf. en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgsmødet den
11. marts 2021. Opfordringen offentliggøres på lokaludvalgets facebookside, lokaludvalgets
hjemmeside og i lokaludvalgets nyhedsbrev.

Økonomi

Lokaludvalget har på budgettet for 2021-puljen afsat 10.000 kr. til et borgermøde om nattelivet, men
formanden vurderer, at lokaludvalget ikke kan nå at offentliggøre og holde et borgermøde om første
udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 inden svarfristen den 31. marts 2021.

Videre proces

Lokaludvalget holder et ekstraordinært møde den 25. marts 2021 kl. 18.30 med henblik på at beslutte
et høringssvar om første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021. Mødet holdes digitalt på
Teams. Borgerne vil kunne overvære mødet.

Kultur- og Fritidsforvaltningen oplyser, at første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 vil
blive behandlet i Bevillingsnævnet d. 11. marts og forventeligt igen i Kultur- og Fritidsudvalget og
Teknik- og Miljøudvalget hhv. d. 29. og 26. april 2021.

Fra primo maj til medio juni 2021 vil planen være i offentlig høring. Her har lokaludvalgene også
mulighed for at komme med kommentarer.

Planen skal endeligt godkendes af Borgerrepræsentationen i efteråret 2021.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021, idet Gunna
Starck oplyste, at hun har sendt skriftlige kommentarer om sagen til sekretariatet. De er
videresendt til lokaludvalget (se Gunna Starcks kommentarer i bilaget). Derudover var der
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Udkastet viser, at forvaltningen har flyttet sig. Det indeholder gode værktøjer.
• Udkastet skal have ros. Der er blevet lyttet. Men det ses i den offentlige debat, at

politikerne er blevet bange nu og at der sker en mobilisering imod Restaurations- og
Nattelivsplanen. Der bør svares på det.

• Når man begrænser antallet af bevillinger mellem kl. 2 og 5 lukker man ikke festen. Det er
uforståeligt, at det opfattes sådan. Der bør tages til genmæle.

• Udkastet indeholder gode takter. Der er blevet lyttet. men det er bekymrende,
at Restaurations- og Nattelivsplanen skydes ned politisk. Lokaludvalget skal træde i
karakter.

• Der er med den for Restaurations- og Nattelivsplanen tale om at styre og regulere
nattelivet, ikke at lukke det. Hvis ikke det sker, accepterer kommunen, at nattelivet går
grassat. Nattelivet bliver en ekstrem festival.
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• For beboerne i A/B Søbo er partybusserne et støjmæssigt problem.
• Den foreslåede Restaurations- og Nattelivsplan hviler til dels på, at politiet skal håndhæve

regler, men det er drømmetænkning.
• Kommunen ikke svare for politiet med hen syn til håndhævelse af reglerne, men

kommunen kan italesætte problemstillingen overfor politiet.
• Nattelivet fører butiksdød med sig, så   KBH - Commerce & Culture bør støtte den

foreslåede Restaurations- og Nattelivsplan.
• Miljøpunkt Indre By & Christianshavn kan foretage støjmålinger, også lavfrekvent støj, der

viser det samlede støjbillede ved nattelivet. Kultur- og Fritidsforvaltningen og Teknik- og
Miljøforvaltningen bør inddrage Miljøpunktet, som kan komme med faglige input.

• Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har udviklet en klageapp, som foreslås i udkastet til
Restaurations- og Nattelivsplan. Der er ikke grund til at genopfinde klageappen.

• Udkastet til Restaurations- og Nattelivsplanen blandes på en uheldig måde sammen
genåbningen af København oven på corona-krisen. Det giver et forket billede i medierne.

• Er den forventede effekt af de initiativer, der lægges op til i udkastet til Restaurations- og
Nattelivsplanen, realistiske?

• Lokaludvalgets Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen kan forberede et høringssvar,
som lokaludvalget tager stilling til i et ekstraordinært møde den 25. marts 2021. Alle i
lokaludvalget kan inviteres til at deltage.

• Der står meget forkert i medierne om udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan.
Overborgmesterkandidaterne smadrer det arbejde, der er gjort.

• Der er gode initiativer i udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan, men man kan ikke
lukke festmiljøet ned. Det er godt med styring og konsekvens.

• Lokaludvalget og politikernes videre arbejde med udkastet til Restaurations- og
Nattelivsplan bør tage udgangspunkt i det, som der i Advisory Board er enighed om.

• Repræsentanter for Nattelivsbranchen, fx. Rekom, som har 80-90 restaurationer i Indre
By, og Kultur- og Fritidsforvaltningen kan inviteres til at deltage i det ekstraordinære
lokaludvalgsmøde den 25. marts 2021.

• Udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan indeholder gode elementer, men medlemmer
af  KBH - Commerce & Culture er bekymret for deres forretning. De har investeret i deres
restauration, så det skaber usikkerhed om investeringen, hvis ikke der er garanti for en ny
bevilling ved udløb af en gammel bevilling. Det har betydning ved salg af restaurationen,
om der er garanti for en bevilling.

• Rekom har udtrykt vilje til at samarbejde.
• Hvis nattelivet lukkes kl. 24, lukkes der også for, at dem, der bruger kulturlivet, ikke kan

gå på bar mv., når de fx. har været i teateret. Kulturlivet forsvinder.
• Folk vil feste uanset hvad, så hvis der lukkes tidligt for nattelivet vil der opstå piratfester

med dårlige toiletforhold og musik, der generer omkringboende. For mange
begrænsninger vil have en konsekvens.

• Nattelivet presser huslejen på butikslokaler op. Der bør tænkes på forholdene for de
almindelige butikker. KBH - Commerce & Culture bør støtte butikkerne.

• Ved afståelse må en bevilling ikke sælges med.
• Restauratørerne skal ikke bestemme byens indretning. 
• Lige nu foregår der spin fra nattelivsbranchen og der er gået valgkamp i Restaurations- og

Nattelivsplan.
• Lokaludvalget bør lytte til Rekom.
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• Udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan skaber debat og har givet opmærksomhed på
forholdene i Indre By, men den mangler en vision og den mangler realisme samt
værktøjer til at løse problemerne i Indre By. 

• Hvis den foreslåede Restaurations- og Nattelivsplan besluttes, vil der opstå private
klubber, der holder åbent efter kl. 24. Nattelivet vil ikke lukke ned, men tage en ny form.
Det skal udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan forholde sig til.

• I London starter nattelivet forholdsvis tidligt, fordi pubberne lukker tidligt. Festen fortsætter
andetsteds bagefter.

• Lokaludvalget bør foreslå, at byen indretter festområder i Kødbyen og på Refshaleøen.
Restauratører i Indre By skal have tilbud om at flytte deres forretning og bevilling til
sådanne festområder. Det kan både hjælpe beboerne i Indre by og erhvervet.

• Det vil være godt, hvis der kommer en forsker til lokaludvalgets ekstraordinære møde den
25. marts 2021 og fortæller om, hvordan nattelivet håndteres andre steder.

• KBH - Commerce & Cultures medlemmer har modsatrettede interesser. KBH - Commerce
& Culture varetager interesser, som HORESTA og DRC i forvejen varetager. KBH -
Commerce & Culture bør rette de misforståelser om udkastet til Restaurations- og
Nattelivsplan, der er opstået.

• Der er ikke behov for, at lokaludvalget mødes inden det ekstraordinære lokaludvalgsmøde
den 25. marts 2021. I stedet kan der holdes formøder med beboerforeningerne, så
lokaludvalget kan høre, hvad de siger.

• Lokaludvalget skal ikke være restauratørerne behjælpelige med at sikre en gevinst ved
salg af deres restauration. Bevillinger skal ikke forlænges. De skal fornyes.

• Bevillinger skal ikke automatisk forlænges.
• Kommunen bør medvirke til at fremme sundhed.
• Kommunen har en forkert opfattelse af lighedsprincippet ved vurdering af ansøgninger om

bevillinger.
• Restauratører bør forpligtes til at samarbejde med beboerne i lokalområdet. Det bør indgå

ved vurdering af en ansøgning om en bevilling.
• Restauratørerne skal have ens mulighed for at tjene penge.
• Intentionerne med udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan er udmærkede, men det er

naivt. Værtshusene bør være åbne, så festen kan foregå der, men problemet med
nattelivsgæster i gaderne bør reguleres. Der er behov for at tænke på en ny måde.

• Flertalspartiernes protokolbemærkning til sagen om første udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021 i Teknik- og Miljøudvalgets møde den 8. marts 2021 er bekymrende.
Lokaludvalget skal tage fat i politikerne.

• Der skal være retningslinjer for, hvornår en bevilling kan tages fra en restauratør.
• I Hamborg koncentreres nattelivet i Reperbahn. I resten af byen er der fred og ro.
• Kl. 5-bevillingerne bør flyttes fra Indre By til et festområde. Det skal ske med et passende

varsel. 
• Indretningen af et festområde bør kombineres med en mulighed for at blive transporteret

til og fra området.
• Det er vanskeligt at flytte festen. Folk vil hellere være i Indre By.
• Hvad gør andre danske byer i forhold til håndhævelse af reglerne?. Er fx Helsingør mere

striks? Hvordan tolkes lighedsprincippet i andre kommuner?
• Jomfru Ane Gade i Ålborg er et eksempel på en festgade uden beboelse i nærheden. 
• Restauratører skal ikke kunne sælge deres forretning med en kl. 5-bevilling.
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• Det er også et spørgsmål om sundhed. Kulturen bør ændres til, at man går tidligt ud og
tidligt hjem.

• Der bør være en organiseret partyzone med hjælpere og samaritter.
• Indre Bys borgere har sat pris på, at bydelen har været forholdsvis stille under

coronakrisen. Værtshusene har været fyldte, til de lukkede kl. 22, men folk var ikke fulde.
Balladen i nattelivet i Indre By skabes af værtshusene, er erfaringen fra coronakrisen.

• Der skal ikke være kl. 5-bevillinger i Indre By.
• Hvor i København kan der etableres en gade som Jomfru Ane Gade i Ålborg?
• Der er mange unge i København, og de har behov for at socialisere og dermed at være

fulde. Støj er en del af livet i Indre By.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at Restaurations-, Nattelivs- og
Eventgruppen forbereder et høringssvar, som lokaludvalget kan tage stilling til i det
ekstraordinære lokaludvalgsmøde den 25. marts 2021.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at han inviterer oplægsholdere til det
ekstraordinære lokaludvalgsmøde den 25. marts 2021.

Bilag
1. Første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021
2. Katalog over initiativer i Restaurations- og Nattelivsplanen
3. Kommuniké fra Advisory Board for Natteliv
4. Samlede skriftlige anbefalinger fra aktørerne i Advisory Board for Natteliv (ikke på papir)
5. Nyt bilag: Skriftlige bemærkninger fra lokaludvalgsmedlem Gunna Starck
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INDRE BY LOKALUDVALG

4.  Natte- og bylivskampagne (2021-0065744)

Indre By Lokaludvalg skal tage en orientering om natte- og bylivskampagnen i 2021, som Team
Sikker By i Økonomiforvaltningen står for, til efterretning samt afsætte penge til kampagnen. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen om natte- og bylivskampagnen i 2021, som Team
Sikker By i Økonomiforvaltningen står for, til efterretning. Se løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger sekretariatet til at overføre 100.000 kr. til Team Sikker By i
Økonomiforvaltningen øremærket til natte- og bylivskampagnen i 2021. Pengene tages af
puljen "Egne projekter" på lokaludvalgets budget for 2021-puljen.

Problemstilling

I 2020 afsatte lokaludvalget 100.000 kr. til en nattelivskampagne, som Team Sikker By i
Økonomiforvaltningen skulle stå for. Lokaludvalget ønskede, at pengene skulle bruges på initiativer i
byrummet, der påvirker gæsterne i nattelivet til en bedre adfærd. Pengene blev ikke brugt, bl.a. fordi
corona-restriktionerne gjorde, at der stort set ikke var noget natteliv i Indre By det meste af 2020. I
stedet blev udeområder rundt om i kommunen rammen om unges sociale liv.

Reservationen af de 100.000 kr. til nattelivskampagnen er opretholdt i lokaludvalgets budget for
2021.

Team Sikker By i Økonomiforvaltningen er i øjeblikket ved at konkretisere en natte- og
bylivskampagne, som fra maj og året ud skal påvirke brugerne af byen til at udvise en roligere adfærd
i nattelivet og på byens udeområder. Kampagnen udvikles i samarbejde med Teknik- og
Miljøforvaltningen, Kultur- og Fritidsforvaltningen og Københavns Politi. 

Kampagnen tager udgangspunkt i, at godt vejr vil betyde øget brug af byens udeområder og at der
som sidste sommer vil opstå udendørs hotspots,  især hvis corona-restriktionerne gør, at
nattelivsbranchen i Indre By fortsat skal holde lukket. Kampagnen kan justeres og vil blive opdateret i
takt med udviklingen i brugen af byen; herunder i takt med, at nattelivsbranchen i Indre By måtte
åbne igen. 

Den primære målgruppe er unge i alderen 18-26 år, der bor i Københavns Kommune, idet der bor ca.
110.000 unge i alderen 18-26 år i kommunen, men også unge i alderen 16-24 år, der bor i
omegnskommunerne, er blandt målgrupperne. Kampagnen har til hensigt at påvirke målgruppernes
adfærd, både mens de er ædru, og når de er berusede.
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De konkrete initiativer er endnu ikke fastlagt, men vil bl.a. omfatte brug af sociale medier og
plakatstandere i byrummet. Der vil blive målt på, hvordan de forskellige initiativer, der sættes i værk,
virker, så der undervejs kan justeres.

Kampagnen vil være bydækkende, men påvirkning af brugerne af Indre By er et centralt element  i
kampagnen. Det gælder både påvirkning af gæsterne i nattelivet og af de, der i dag- og aftentimerne
har socialt samvær i Indre Bys byrum. De øvrige lokaludvalg er inviteret til at deltage i finansieringen
af kampagnen og til at give kampagnen et lokalt tvist og styrke kampagnens budskaber lokalt. 

Teknik- og Miljøforvaltningen planlægger en bydækkende indsats i foråret i forhold til støj, skrald og
stank på udearealer. Det sker sideløbende med Sikker Bys natte- og bylivskampagne. Teknik- og
Miljøforvaltningens indsats er endnu ikke politisk godkendt. 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager orienteringen til efterretning.

Økonomi

Sekretariatet overfører 100.000 kr. til natte- og bylivskampagnen, som Team Sikker By i
Økonomiforvaltningen står for. Pengene tages af puljen "Egne projekter" på lokaludvalgets
2021-budget. Team Sikker By har 175.000 kr. til kampagnen.

Videre proces

Lokaludvalget orienteres løbende om natte- og bylivskampagnen.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog orienteringen om natte- og bylivskampagnen i 2021, som Team Sikker By i
Økonomiforvaltningen står for, til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede, om det skal bemyndige sekretariatet til at overføre 100.000 kr. til Team
Sikker By i Økonomiforvaltningen, øremærket til natte- og bylivskampagnen i 2021. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Lokaludvalget skal have indflydelse på kampagnen.
• Der kommer ikke noget ud af kampagnen.
• Der mangler information om, hvilke parametre der måles på, når der måles på virkning af

kampagnen.
• Lokaludvalget bør hellere samarbejde med Soundboks om en kampagne; noget som

Soundboks har tilbudt.
• Det er principielt forkert, at et lokaludvalg skal give penge til Økonomiforvaltningen.
• Kampagnen rammer ikke de unge fra omegnskommunerne, som er dem, der skaber

problemer i nattelivet.
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• Økonomiforvaltningen skal bruge lokaludvalgets lokalkendskab og ikke lokaludvalgets
penge.

• Timingen for kampagnen er god i forhold til den forventede genåbning ovenpå
coronakrisen.

• Målgruppen, de 18-26 år, er den rigtige.

3. Lokaludvalget udsatte sagen til lokaludvalgets ekstraordinære møde den 25. marts 2021, idet
sekretariatet beder Økonomiforvaltningen om et konkret oplæg til kampagne, som lokaludvalget
kan tage stilling til.
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Musik til København (2021-0070282)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om det skal medvirke i projektet “Musik til København”.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal medvirke i projektet “Musik til
København”, jf. afsnittet "Problemstilling" nedenfor.

Problemstilling

En borger skrev den 3. marts 2021 til lokaludvalget:

"Sammen med en lille gruppe musikarrangører, har jeg siden Statsministerens pressemøde i sidste
uge, hvor det blev klart at live-musiklivet fortsat er under lock down, arbejdet på at samle hele det
københavnske spillestedsmiljø, frivillige musikarrangører og de danske musikorganisationer, om at få
musik ud til københavnerne i den sidste tarvelige isolation. 

Projektet er enkelt: Vi laver en koncert hver dag fra på mandag d. 8/3 og indtil “de rigtige” live-scener
må åbne igen.

Vi kalder projektet “Musik til København”. 

Hvis vi starter på mandag bliver det til et sted mellem 20 og 40 koncerter alt afhængig af længden på
lock down. 

Det vil bringe musik til 3 - 8.000 mennesker, og der vil være mange musikerne og “sorte t-shirts” -
kulturmedarbejdere - der får et honorar ud af det.   

På den korte tid vores lille crew har knoklet på projektet, har det vist sig, at opbakningen er stor. Flere
organisationer og spillesteder har bakket op. Herunder jazzklubben, Paradise Jazz, som holder til i
Huset KBH og Studenterhuset. Vi har også adspurgt Hotel Cecil og La Fontaine om de vil være med,
men har endnu ikke hørt fra dem. 

Herudover har vi etableret en hjemmeside (www.musiktilkøbenhavn.dk), lavet et open call efter lokale
baggårde og været lidt i pressen.  

Men vi kommer ikke helt i mål. 
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Selvom spillesteder, foreninger og organisationer donerer nogle af de honorarer, som ellers skulle
havde været brugt på at sætte koncerter op på spillesteder og festivaler, når vi når ikke helt i mål. Vi
når ikke frem til 5. april hvortil restriktionerne i denne omgang gælder, og slet ikke hvis de bliver
yderligere forlænget, som mange i musikbranchen forventer. 

Jeg tillader mig derfor at spørge om Indre By Lokaludvalg har mulighed for og lyst til at gå ind i
projektet. 

I første omgang handler det om, at finde honorar til musikere og teknikere til koncerterne. En koncert
i en baggård koster i gennemsnit 5 tariffer pr. dag (f.eks. fire musikere og en tekniker), svarende til
lidt under 11.000 kr. 

I anden omgang har vi også andre udgifter, som vil være næsten lige så stor en aflastning at få hjælp
til: udgifter til leje af PA, scene og varevogn. 

Når jeg skriver denne mail direkte til jer, og ikke laver en ansøgning, handler det i høj grad om
tidsnød. Hvilket jeg beklager. 

Jeg tillader mig at spørge direkte, og såfremt I vurderer at projektet har lokaludvalgets interesse, skal
jeg selvfølgelig nok efterfølgende levere alle formelle dokumenter (projektbeskrivelse, budget mv.).
Jeg vil selvfølgelig øremærke en støtte fra lokaludvalget til koncerter i baggårde i Indre By."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om det skal medvirke i projektet.

Økonomi

Sekretariatet vil frem mod lokaludvalgets møde den 11. marts 2021 undersøge, hvor mange penge
lokaludvalget forventes at bidrage med.

Videre proces

Hvis lokaludvalget beslutter at medvirke i projektet, sætter formanden et konkret forslag til, hvordan
lokaludvalget kan medvirke, på dagsordenen for det ekstraordinære lokaludvalgsmøde den 25. marts
2021m, jf. en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 11. marts 2021.

Beslutning

 

Lokaludvalget besluttede, at det ikke vil medvirke i projektet “Musik til København”.
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Renovation og gaderenholdelse (2021-0038085)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget om tidspunktet for renovation
og gadefejning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget om tidspunktet for
renovation og gadefejning, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

I mødet den 14. januar 2021 var der ønske om at få en sag på dagsordenen for mødet den 11.
februar 2021 om renovation og om renholdelse.

Baggrunden for ønsket var en konstatering af, at gadefejningen samt den offentlige renovation og
den private renovation, som betjener erhvervslivet, er i gang meget tidligt om morgen i flere dele af
Indre By til gene for beboerne.

 

Beslutning i lokaludvalgets møde den 11. februar 2021

Udsat til lokaludvalgets møde den 11. marts 2021.

 

Forslag fra lokaludvalgsmedlem Marietta Bonnet

Efter mødet den 11. februar 2021 har Marietta Bonnet sendt sekretariatet følgende forslag og
bemærkninger:

• Kommunen regulerer ikke den private renovation. Jeg foreslår, at lokaludvalget opfordrer
Teknik- og Miljøforvaltningen og medlemmerne af Teknik- og Miljøudvalget til at forsøge at
overbevise det ministerium, der har med dette at gøre, at der kommer nogle regler på området.

• Der er ikke længere gode grunde til, at renovationsmedarbejderne og gadefejerne skal arbejde
tidligt på dagen. Jeg foreslår, at sætningen herom i det foreslåede brev udelades. Grunden til at
renovationen gerne vil komme så tidligt som muligt er, at chaufførerne ikke vil sidde i eventuelle
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trafikkøer ind til byen om morgenen. 
• Med projektet "Mindre biltrafik i Middelalderbyen" kommer der færre biler i byen, så kommende

aftaler omkring renovation og gadefejning bør indeholde nogle helt andre tidspunkter. Jeg
foreslår, at dette nævnes i brevet.

• Gadefejning er til dels overladt til NCC, som kører med små, men meget larmende maskiner.
Jeg foreslår, at brevet indeholder en bemærkning om, at brugen af sådanne maskiner skal
ophøre, da der må findes mindre larmende fejemaskiner på markedet.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget:

" Vi i Indre By Lokaludvalg har noteret os, at både den offentlige renovation og den private
renovation, som betjener erhvervslivet, er i gang meget tidligt om morgen i flere dele af Indre By,
hvilket er til gene for beboerne. Problemet har været der i flere år, men der er en særlig 
opmærksomhed  på det for tiden, hvor Indre By er forholdsvis stille som følge af
corona-nedlukningen.

Det samme problem gør sig gældende med gadefejningen i boligområderne. Den starter også  meget
tidligt morgenen.

Der kan være gode grunde til, at renovationsmedarbejderne og gadefejerne skal arbejde tidligt på
dagen, fx.de trafikale forhold senere på dagen, men her bør hensynet til bydelens beboere have
højeste prioritet.

Derfor ønsker vi dialog med medarbejdere i Teknik- og Miljøforvaltningen med beslutningskraft om,
hvornår det er passende at hente affald og feje gader i Indre By. Dialogen kan også handle om hvilke
type køretøjer, der bør benyttes til opgaverne.

Vi håber, at en sådan dialog kan etableres med jeres mellemkomst.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til medlemmerne af teknik- og
Miljøudvalget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte ændringsforslagene fra Marietta Bonnet, der fremgår af afsnittet
"Problemstilling."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at henvendelsen skal
indeholde et forslag til drøftelse med forvaltningen om, at renovation og gaderenholdelse sker i i
tidsrummet kl. 17-19.

Lokaludvalget godkendte henvendelsen til Teknik- og Miljøudvalget om tidspunktet for
renovation og gadefejning, der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Borgerpanelundersøgelse og høringssvar om byrumsprojekt i Vendersgade (2021-0068316)

Indre By Lokaludvalg skal tage resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse om
parkeringsforholdene i Nansensgade-kvarteret og lokaludvalgets høringssvar om byrumsprojektet i
Vendersgade til efterretning. 

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg tager resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse om
parkeringsforholdene i Nansensgade-kvarteret til efterretning. Se bilaget. 

2. at Indre By Lokaludvalg tager lokaludvalgets høringssvaret om byrumsprojektet i Vendersgade til
efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Byrumsprojektet ’Bedre forhold for Cyklister’ i Vendersgade

Teknik- og Miljøforvaltningen bad med mail den 20. januar 2021 lokaludvalget om et høringssvar om
projektet ’Bedre forhold for Cyklister’ i Vendersgade, idet der var udarbejdet et alternativt
projektforslag til det oprindelige projektforslag fra 2018. Projekterne, der blev udarbejdet i 2018,
skulle give bedre og grønnere byrum i Vendersgade, Rømersgade og Linnésgade med flere
opholdsmuligheder og bedre forhold for fodgængere og cyklister. Visionen for Vendersgade var at
skabe en attraktiv cykelgade med en smallere vej og bredere fortove, bedre muligheder for ophold
med bænke og plads til udeservering, samt flere cykelparkeringspladser og gadetræer. I forslaget
indgik det, at der ville blive nedlagt 20 parkeringspladser i Vendersgade.

I det alternative projektforslag, der blev sendt i høring i lokaludvalget den 20. januar 2021, nedlægges
der yderligere 8 parkeringspladser i Vendersgade på strækningen mellem Søtorvet og Nørre
Farimagsgade. Det betyder,  at der i forbindelse med projektet nedlægges 28 parkeringspladser, så
gadens nuværende 54 parkeringspladser reduceres til 26 pladser.

Lokaludvalgets beslutning i mødet 11. februar 2021 om høringssvar

 Lokaludvalget drøftede i mødet den 11. februar 2021 byrumsprojektet ’Bedre forhold for Cyklister’
i Vendersgade. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Byrumsprojektet burde i højere grad have handlet om etablering af en forbindelse mellem
Ørstedsparken og Botanisk Have.
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• Forvaltningen bør tage højde for, at nattelivet er ved at brede sig til området omkring
Torvehallerne og også er kommet til Nørre Farimagsgade. Det kan brede sig yderligere

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende et høringssvar om byrumsprojektet ’Bedre forhold
for Cyklister’ i Vendersgade. til Teknik- og Miljøforvaltningen, baseret på

• lokaludvalgets bemærkninger til sagen i mødet den 11. februar 2021
• borgernes tilkendegivelser med mail
• resultaterne fra borgerpanelundersøgelsen.

Lokaludvalgets beslutning i mødet den 11. februar 2021 om borgerpanelundersøgelse

Indre By Lokaludvalg besluttede i mødet den 11. februar 2021 at gennemføre en
borgerpanelundersøgelse blandt beboere i Nansensgade-kvarteret om det alternative projektforslag
vedr. Byrumsprojektet ’Bedre forhold for Cyklister’ i Vendersgade. Lokaludvalget udpegede Susan
Brinck, Kjeld A. Larsen, Bent Lohmann, Jens Erik Frandsen og Anton Skovle til sammen med
sekretariatet at planlægge og gennemføre borgerpanelundersøgelsen.

Borgernes tilkendegivelser med mails

I lokaludvalgets nyhedsbrev, der blev udsendt den 28. januar 2021, blev byrumsprojektet ’Bedre
forhold for Cyklister’ i Vendersgade omtalt. Samtidig blev nyhedsbrevets abonnenter opfordret til
kommentere projektet med mail til lokaludvalget. Nyhedsbrevet har 4.373 abonnenter. Inden mødet
den 11. februar 2021 havde lokaludvalget modtaget mails fra 86 borgere om sagen. Flere borgere
skrev også til lokaludvalget efter mødet. 

Hovedparten af de borgere, der skrev til lokaludvalget om byrumsprojektet, udtrykte modstand mod
nedlæggelse af parkeringspladser i kvarteret, fordi det som beboer er svært at finde en
parkeringsplads til sin bil i det område, beboerparkeringslicensen gælder for. Flere borgere beskrev,
hvordan de mener, at byrumsprojektet kan forbedres. Andre borgere stillede forslag, der ikke direkte
vedrører byrumsprojektet: 

I bilaget ses de mails, som lokaludvalget har modtaget om sagen. Sekretariatet bad Teknik- og
Miljøforvaltningen svare på nogle af borgernes mails. Svarene ses i samme bilag.

Løsning

Høringssvar

Den 20. februar 2021 sendte formanden lokaludvalgets høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen. Se
høringsvaret i bilaget. 

I høringssvaret omtalte han borgerpanelundersøgelsen om parkeringsforhold i Nansensgade-kvarteret,
som blev gennemført i perioden 12. –16. februar 2021 blandt medlemmer af Indre By Borgerpanel med
adresse i Nansensgade-kvarteret. 574 borgere i området er medlem af borgerpanelet. 271 af disse
besvarede undersøgelsen, hvilket svarer til 47 % af borgerne i kvarteret, som er tilmeldt borgerpanel. 
Se resultaterne af borgerpanelundersøgelsen i bilaget.
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I høringssvaret skrev formanden bl.a.:

"Borgernes henvendelser til lokaludvalget om sagen og resultaterne af borgerpanelundersøgelsen viser
tydeligt, at beboere i Nansensgadekvarteret med egen bil eller adgang til delebil eller firmabil er imod
fjernelse af parkeringspladser i kvarteret.

Lokaludvalget foreslår derfor, at forvaltningen undlader at nedlægge de 28 parkeringspladser i
Vendersgade, med mindre

• kommunen køber eller lejer et tilsvarende antal parkeringspladser i parkeringsanlægget under
Israels Plads, som beboerne i Nansensgade-kvarteret kan benytte på deres
beboerparkeringslicens.

• kommunen gør det muligt for beboere i Nansensgadekvarteret at parkere i
Nyropsgade-kvarteret på deres beboerparkeringslicens.

• kommunen gør det forbudt for bilister, som ikke har beboerparkeringslicens til
parkeringspladserne i Nansensgade-kvarteret, at parkere på kvarterets parkeringspladser.

Lokaludvalget er for byrumsprojektet i Vendersgade, men så længe mange beboere i kvarteret er
afhængig af deres bil og dermed af at kunne parkere den i nærheden af deres bolig, bør der kun
nedlægges parkeringspladser i kvarteret, hvis beboerne får adgang til parkering andetsteds inden for
rimelig afstand af deres bopæl.
 
Vi læser resultaterne af borgerdialogen sådan, at så længe den offentlige transport ikke matcher de
transportbehov, som beboerne har, vil der være et parkeringsbehov i kvarteret, som er større end den
parkeringskapacitet, der er i kvarteret i øjeblikket."

 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og tager høringssvaret og resultaterne af lokaludvalgets
borgerpanelundersøgelse til efterretning.

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Sagen skal behandles i Teknik- og Miljøudvalget i marts 2021.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tog resultaterne af lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse om
parkeringsforholdene i Nansensgade-kvarteret til efterretning.

2. Lokaludvalget tog lokaludvalgets høringssvaret om byrumsprojektet i Vendersgade til
efterretning. 

 

Protokolbemærkning fra Gunna Starck, som Kim Hyttel-Sørensen og Kjeld A. Larsen tilsluttede sig:
"Jeg tager forbehold for høringssvaret".

Bilag
1. Indre By Lokaludvalgs høringssvar om byrumsprojektet i Vendersgade
2. Opsamling på borgerpanelundersøgelse om trafikforholdene i Nansensgade
3. Samlet rapport (ikke på papir)
4. Samlet rapport (Har bil)
5. Samlet rapport (Har ikke en bil)
6. Kommentarer fra borgere om Vendersgade inden den 15. februar 2021 (ikke på papir)
7. Kommentarer fra borgere om Vendersgade efter den 11. februar 2021
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Trafikkonference 2021 - Indre By (2021-0070274)

Lokaludvalget skal beslutte, at der arbejdes videre med "Trafikkonference 2021 - Indre By" og
afsætte penge til konferencen. Endvidere skal lokaludvalget godkende et spørgeskema om
trafikvaner.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger lokaludvalgsmedlemmerne Susan Brinck, Kjeld A. Larsen
og Ingolf Ibus samt Miljøpunkt Indre By & Christianshavn til at arbejde videre med
"Trafikkonference 2021 - Indre By" indenfor de rammer, som lokaludvalget måtte træffe om
sagen. De inddrager lokaludvalgets formandskab og lokaludvalgets sekretariatet i
planlægningen.

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter, hvem konferencens målgrupper er. 

3. at Indre By Lokaludvalg godkender, at "Trafikkonference 2021 - Indre By" ikke holdes på en
hverdag i dagtimerne.

4. at Indre By Lokaludvalg drøfter og godkender spørgeskemaet om trafikvaner, der ses i bilaget.

5. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 40.000 kr. til "Trafikkonference 2021 - Indre By".
Pengene tages af puljerne "Egne projekter" og "Borgerdialogaktiviteter".

Problemstilling

Lokaludvalgets beslutning den 14. januar 2021

1. Lokaludvalget drøftede, om det skal være vært for en temadag om trafik. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Der sker ændringer i trafikforholdene i Indre By. Fx. lukkes Vester Voldgade permanent.
Det taler for, at lokaludvalget afholder en temadag om trafik.

• Trafik bør ikke ses som en fast størrelse. Trafikmængden skal ned.
• Der skal fokus på hvilken trafik, Indre By har brug for.
• Blandt oplægsholderne på en temadag om trafik bør der være repræsentanter for

erhvervslivet, repræsentanter for delebilerne og repræsentanter for beboere i Indre By.
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2. På forslag fra Bent Lohmann besluttede lokaludvalget at være vært for en temadag om trafik
med Indre Bys borgere og erhvervsdrivende som målgruppe.

3. Lokaludvalget udpegede Susan Brinck, Kjeld A. Larsen og Ingolf Ibus til at skrive et oplæg
om temadagen om trafik, som lokaludvalget tager stilling til i sit møde den 11. februar 2021.

Lokaludvalgets beslutning den 11. februar 2021

1. Lokaludvalget drøftede planen om en temadag om trafik samt udkastet til spørgeskemaet om
transportbehov, som Susan Brinck, Kjeld A. Larsen og Ingolf Ibus har udarbejdet. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Spørgeskemaet skal tage højde for, at nogle beboere har el-bil og el-cykel.
• Spørgeskemaet er uklart.
• En repræsentant for bilejerne bør inviteres til at holde oplæg på temadagen om trafik.
• KBH – Commerce & Culture vil spørge deres medlemmer om deres trafikvaner.
• KBH – Commerce & Culture har fokus på tilgængelighed for kunderne til deres

medlemmers butikker, herunder parkeringsmulighed.
• Beboerne skal have mulighed for at få håndværkere på besøg.
• Spørgeskemaet indeholder ledende spørgsmål.
• Indre By Borgerpanel har kun beboere som medlemmer, ikke lokale erhvervsdrivende og

heller ikke pendlere. Derfor vil det være godt at bede arbejdspladser som
Nationalmuseet og DAC om at få deres medarbejdere til at besvare spørgeskemaet.
Medarbejderne i butikker, som er medlem af KBH – Commerce & Culture, bør også få det
til besvarelse.

• Lokaludvalget kan oprette et eksternt borgerpanel.
 
2. Lokaludvalget besluttede at drøfte temadag om trafik i sit møde den 11. marts 2021.

Løsning

Oplæg til trafikkonference

Lokaludvalgsmedlemmerne Susan Brinck, Kjeld A. Larsen og Ingolf Ibus har sammen med
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn udarbejdet et oplæg til en trafikkonference, der tænkes afholdt i
dagtimerne på en hverdag i juni måned. Oplægget ses i bilaget. 

Som det fremgår, foreslår de, at borgere og erhverv i Indre By taler om, hvordan de kan medvirke til
at nå målet i den gældende kommuneplan for Københavns Kommune om at blive verdenens første
CO2-neutrale hovedstad i 2025, og at færdsel med bil skal udgøre max 25 %.

Det fremgår videre af oplægget, at baggrunden for konferencen er, at der foreligger en række
trafikprojekter, som overlapper hinanden og gør det vanskeligt for lokaludvalget og borgerne at
overskue hvad der er i spil. Det drejer sig bl.a. om Metropolzoneprojektet, reduceret trafik i
Middelalderbyen, mobilitetsanalyser, omdannelse af Vesterbro Passage, Lynetteholm
og Østlig Ringvej.
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Kommunen har tillige nogle vedtagne målsætninger på klima- og trafikområdet, som borgere erhverv
skal medvirke til at opfylde.

Med trafikkonferencen er det ønsket at få skabt mulighed for en borgerdialog om trafik set i
sammenhæng med de overordnede målsætninger, som er vedtaget af politikerne.

Økonomi

I oplægget foreslås det, at deltagelse i konferencen er gratis. Planlægningsgruppen vurderer, at der
skal afsættes mellem 25.000 kr. og 35.000 kr. til konferencen, hvis 100 personer deltager; afhængigt
af om konferencen skal afholdes digitalt.

Formanden foreslår, at lokaludvalget afsætter en ramme på 40.000 kr. til "Trafikkonference 2021 -
Indre By". Pengene tages af puljerne "Egne projekter" og "Borgerdialogaktiviteter".

Videre proces

Susan Brinck, Kjeld A. Larsen, Ingolf Ibus og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn arbejder videre
med konferencen indenfor de rammer, som lokaludvalget måtte træffe om sagen. De inddrager
lokaludvalgets formandskab og lokaludvalgets sekretariatet i planlægningen.

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede lokaludvalgsmedlemmerne Susan Brinck, Kjeld A. Larsen og Ingolf
Ibus samt Miljøpunkt Indre By & Christianshavn til at arbejde videre med "Trafikkonference
2021 - Indre By" indenfor de rammer, der fremgår af denne sag og nedenstående beslutninger.
De inddrager lokaludvalgets formandskab og lokaludvalgets sekretariatet i planlægningen.

2. Lokaludvalget drøftede konferencens indhold og de foreslåede oplægsholdere. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Der mangler kvinder blandt de faglige oplægsholdere. Det skal laves om. 
• De valgte faglige oplægsholdere har forudsigelige holdninger.
• Det er et forkert panel. Beboerne og bilejerne er ikke repræsenteret.
• Valget af oplægsholdere rammer ikke rigtigt. Horisonten skal være bredere.
• Der mangler sammenhæng mellem overskriften på konferencen om CO2-neutral bydel og

konferencens indhold, der i hovedsagen handler om bilisme. CO2-neutral bydel er mere
end bilisme. Der mangler nogle vinkler på problemstillingen, fx restauranternes bidrag til
CO2-udledning. Overskriften er et relevant tema at drøfte på en konference.

• Bilismen er en klimaudfordring.
• Det handler om trafikken ind og ud af Indre By.
• Lokaludvalget skal varetage beboernes interesse.
• Det handler om kampen om pladsen.
• Oplægsholderne skal ikke repræsentere interessegrupper.
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• Konferencen kan understøtte en konklusion om, at el-biler er løsningen, at benzinbiler
skal ud af byen og at CO2-neutralitet er en nødvendighed.

3. Lokaludvalget drøftede, hvem konferencens målgrupper er. Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

• Brugerne af Indre By bør være blandt målgrupperne.
• Målgruppen bør være bred. Dem, der arbejder i Indre By, bør også være blandt

målgrupperne.

4. Lokaludvalget drøftede, om "Trafikkonference 2021 - Indre By" skal holdes på en hverdag i
dagtimerne i juni måned. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Folk er i sommerhuset i weekenden, så konferencen skal holdes på en hverdag.
• Konferencen kan holdes efter sommerferien. Det vil give mere tid til at planlægge den.
• Hvis konferencen holdes efter sommerferien, kommer den for tæt på kommunevalget i

november.
• Der pågår trafikforhandlinger på Christiansborg. Trafikkonferencen kan afvente resultatet

af forhandlingerne.
• Trafikkonferencen kan være med til at præge forhandlingerne på Christiansborg.

 
Lokaludvalget besluttede derpå, at "Trafikkonference 2021 - Indre By" skal holdes på en
hverdagsaften i juni måned fx med start kl. 16.30.
 
 

5. Lokaludvalget drøftede spørgeskemaet om trafikvaner, der ses i bilaget. Der var følgende
bemærkning i drøftelsen:

• Spørgeskemaet er i orden.
• Det er ikke sikkert, at sekretariatet teknisk har mulighed for at opstille spørgeskemaet som

ønsket. Susan Brinck holder et møde med sekretariatet om det.

 

6. Lokaludvalget afsatte en ramme på 40.000 kr. til "Trafikkonference 2021 - Indre By". Pengene
tages af puljerne "Egne projekter" og "Borgerdialogaktiviteter".

7. Lokaludvalget drøfter status på "Trafikkonference 2021 - Indre By" i mødet den 8. april 2021.

Bilag
1. Oplæg: Trafikkonference 2021 - Indre By
2. Spørgeskema
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Tryghedskortlægning af børns gang og cykling til skole og fritidstilbud (2021-0070267)

Indre By Lokaludvalg skal bl.a. komme med bud på områder eller steder i Indre By, hvor der er
trafikale udfordringer for børn og unge på deres vej til skole eller fritidstilbud samt opfordre borgerne
til at maile til lokaludvalget om sådanne områder eller steder. Dette med henblik på et høringssvar til
Teknik- og Miljøforvaltningen.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalgs medlemmer i mødet den 11. marts 2021 kommer med bud på

• Områder eller steder i Indre By, hvor der er trafikale udfordringer for børn og unge
• Planlagte eller ønskede indsatser vedr. børns bevægelse til skole og fritid i bydelen
• Supplerende kommentarer til forældre og elevers udpegninger af utrygge steder.

2. at Indre By Lokaludvalg opfordrer borgerne til at maile til lokaludvalget om trafikale udfordringer for
børn og unge på deres vej til skole og fritidstilbud. Opfordringen offentliggøres på lokaludvalgets
Facebookside, lokaludvalgets hjemmeside og i lokaludvalgets nyhedsbrev.

3. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger  til at sende Teknik- og Miljøforvaltningen et høringssvar,
baseret på drøftelsen i lokaludvalgsmødet den 11. marts 2021 og på meldingerne fra borgerne.

 

Problemstilling

Med svarfrist den 1. april 2021 bad Teknik- og Miljøforvaltningen med mail den 22. februar 2021
lokaludvalget om at kvalificere de foreløbige resultater fra den bydækkende tryghedskortlægning af
børns gang og cykling til skole og fritidstilbud. Projektet har til formål at målrette forvaltningens
fortsatte indsats for at forbedre børns muligheder for at cykle og gå i København gennem en
stedsspecifik kortlægning af trygheden ved skoler og større fritidstilbud. Projektet er placeret i Teknik-
og Miljøforvaltningen og koordineres med Kultur- og Fritidsforvaltning, Sundheds- og
Omsorgsforvaltningen, Børne- og Ungdomsforvaltningen samt Økonomiforvaltningen.

I bilaget ses en rapport på baggrund af undersøgelsens resultater i Indre By/Christianshavn.
Rapporten indeholder et udtræk fra spørgeskemaet på bydelsniveau, samt en række kort der viser,
hvor i Indre By forældre og elever oplever utryghed på vej til skole og fritidstilbud.

Teknik- og Miljøforvaltningen beder lokaludvalget om at komme med input vedrørende:
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• Områder eller steder i bydelen, hvor lokaludvalget er bekendt med trafikale udfordringer for
børn og unge, som ikke fremgår af kortene

• Planlagte eller ønskede indsatser vedr. børns bevægelse til skole og fritid i bydelen
• Supplerende kommentarer til forældre og elevers udpegninger af utrygge steder

Løsning

Formanden foreslår at lokaludvalgets medlemmer kommer med bud på

• Områder eller steder i Indre By, hvor der er trafikale udfordringer for børn og unge
• Planlagte eller ønskede indsatser vedr. børns bevægelse til skole og fritid i bydelen
• Supplerende kommentarer til forældre og elevers udpegninger af utrygge steder

Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget opfordrer borgerne til at maile til lokaludvalget om
trafikale udfordringer for børn og unge på deres vej til skole og fritidstilbud. Opfordringen
offentliggøres på lokaludvalgets Facebookside, lokaludvalgets hjemmeside og i lokaludvalgets
nyhedsbrev.

Endelig foreslår formanden, at han bliver bemyndiget til at sende Teknik- og Miljøforvaltningen et
høringssvar, baseret på drøftelsen i lokaludvalgsmødet den 11. marts 2021 og på meldingerne fra
borgerne.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Borgerne bliver bedt om at maile til lokaludvalget om  trafikale udfordringer for børn og unge på deres
vej til skole og fritidstilbud senest den 25. marts 2021. Formanden sender høringssvaret til Teknik- og
Miljøforvaltningen umiddelbart efter.

Bilag

1. Tryghedsundersøgelse (ikke offentligt)
2. Kortudsnit Den Classenske Legatskole (ikke offentligt)
3. Kortudsnit Sølvgades Skole (ikke offentligt)
4. Kortudsnit Øster Farimagsgades Skole (ikke offentligt)

Beslutning

1. Lokaludvalget havde følgende bud på områder eller steder i Indre By, hvor der er trafikale
udfordringer for børn og unge:

• I Vester Voldgade ved Dantes Plads, når der anlægges en parkeringskælder under pladsen.

Side 28



2. Lokaludvalget drøftede høringsmaterialet. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Der mangler information om trafikale udfordringer i forhold til private skoler.
• Det fremgår ikke, at forældrene selv skaber udfordringerne, når de kører deres barn til og fra

skole og fritidstilbud.

3. Lokaludvalget besluttede at opfordre borgerne til at maile til lokaludvalget om trafikale
udfordringer for børn og unge på deres vej til skole og fritidstilbud. Opfordringen offentliggøres
på lokaludvalgets Facebookside, lokaludvalgets hjemmeside og i lokaludvalgets nyhedsbrev.

4. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende Teknik- og Miljøforvaltningen
et høringssvar, baseret på drøftelsen i lokaludvalgsmødet den 11. marts 2021 og på
meldingerne fra borgerne.
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Store skoler på små grunde (2021-0037865)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget og Børne- og
Ungdomsudvalget med forslag om endnu en skole i Indre By og med forslag om også at have fokus
på opholdsarealerne for skolebørn i de private skoler.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget og Børne- og
Ungdomsudvalget, der fremgår af løsningsafsnittet, med forslag om endnu en skole i Indre By
og med forslag om også at have fokus på opholdsarealerne for skolebørn i de private skoler.

2. at Indre By Lokaludvalg ikke er medunderskriver på et brev fra lokaludvalgene til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg har
foreslået med mail den 5. februar 2021, jf. løsningsafsnittet. Se det foreslåede brev i bilaget.

Problemstilling

Indre By Lokaludvalgs beslutning den 14. januar 2021

Fra referatet af lokaludvalgets møde den 14. januar 2021:

1. Lokaludvalget drøftede forslaget til brev til Amager Vest Lokaludvalg og Børne- og
Ungdomsforvaltningen om store skoler på for små grunde, der fremgår af løsningsafsnittet.
Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• I Indre By er der samme problemstilling som i Amager Vest. Der kommer stadig flere
børn i Indre Bys folkeskoler, hvorfor der er mindre plads. Der er behov for en ny skole i
bydelen.

• At bruge parker og grønne områder til opholdsareal for børn i frikvarterer er
ressourcekrævende. Det vil have karakter af udflugter. 

• De store skoler på små grunde skriver sig ind i historien om kampen om pladsen i
byrummet.

• Når der planlægges, skal dagliglivet tænkes ind. 
• I brevet, som Amager Vest Lokaludvalg foreslår, er der en passus om urimelige krav til

arkitekter og designere. Den passus bør udgå af brevet.
• Børn skal have frikvarter ved skolen, hvor de går.
• Børn skal ikke have langt til skolen. 
• Privatskolerne i Indre By har ingen friarealer.
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• Lokaludvalget bør tage udgangspunkt i Indre By Bydelsplan 2017-20, når det skal
forholde sig til skoleområdet.

2. På forslag fra Bent Lohmann udsatte lokaludvalget sagen til lokaludvalgsmødet den 11.
februar 2021, idet lokaludvalget får et nyt udkast til brev.

 

Forsøg med at give skoler råderet over offentlige arealer til leg og ophold i skoletiden

Teknik- og Miljøudvalget besluttede den 1. februar 2021 at pålægge Teknik- og Miljøforvaltningen med
inddragelse af Børne- og Ungdomsforvaltningen at udarbejde et forslag til politisk behandling om
mulighederne for, på baggrund af ansøgninger fra folkeskoler, at gennemføre forsøg, hvor folkeskoler
med små udearealer får mulighed for at inddrage omkringliggende offentlige vejarealer til leg og ophold
i skoletiden. Forvaltningen skal undersøge de sikkerhedsmæssige samt de trafikale konsekvenser ved
forslaget. Forslaget skal forelægges Teknik- og Miljøudvalget senest i april måned.

Se forslaget i bilaget.

 

Lokaludvalgets beslutning i mødet den 11. februar 2021

Udsat til lokaludvalgets møde den 11. marts 2021.

Nedenstående afsnit "Nyt udkast til brev fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen" er nyt i
forhold til sagen, som var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 11. februar 2021.

Nyt udkast til brev fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen

Med mail den 5. februar 2021 har Amager Vest Lokaludvalg sendt de øvrige lokaludvalg et rettet brevet
fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde for dermed at 
imødekomme diverse forslag og forbehold fra lokaludvalgene i forhold til det første udkast. Se bilaget.   
          

Brevet er også sendt til Børns Vilkår, Red Barnet, Danske Skoleelever, Naturfamilier,
Skolelederforeningen og Dansk Lærerforening. Amager Vest Lokaludvalg oplyser, at Skole & forældre
København og Københavns Lærerforening allerede har tilkendegivet, at de vil være medunderskriver
på brevet.

 Der kommer ikke til at være endnu en runde med rettelser. Lokaludvalgene skal være medunderskriver
på brevet i den form, det har nu. Eller lade være. Dog kan et lokaludvalgs særlige særlige forhold eller
forbehold komme med i et bilag med en kort forklaring, jf. eksemplet fra Nørrebro Lokaludvalg, der ses i
bilaget.

Amager Vest Lokaludvalg efterlyser flere eksempler på store skoler på små grunde i København (se
bilaget), der kan understøtte pointen med brevet til Borgerrepræsentationen.  Det kan være færdige
skoler, kommende skoler, kommende udvidelser osv., hvor der mangler udearealer.
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Amager Vest Lokaludvalgs frist til de øvrige lokaludvalg for at meddele, om de vil være
medunderskrivere, var den 1. marts 2021. Sekretariatet har aftalt med Amager Vest Lokaludvalgs
sekretariat, at svaret fra Indre By Lokaludvalg sendes umiddelbart efter mødet den 11. marts 2021.

Løsning

Med inspiration fra bl.a. Indre By Bydelsplan foreslår formanden, at lokaludvalget skriver til Teknik-
og Miljøudvalget og Børne- og Ungdomsudvalget:

"Tilvejebringelse af gode vilkår for børnefamilier bør være blandt fikspunkterne for planlægning i Indre
By. Der skal være boliger for dem, der skal være lys og luft, og børneinstitutionerne og skolerne skal
kunne rumme børnene. Alt andet lige støtter lokaludvalget folkeskoleprincippet, men det kræver, at
folkeskolerne i Indre By kan imødekomme pladsbehovet og herunder have tilstrækkeligt udendørs
opholdsareal til skolebørnene.

I lokaludvalget har vi noteret os, dels at der er et forholdsvist stort antal privatskoler i bydelen og dels
at folkeskolerne i Indre By ikke kan rumme flere elever.

Som en løsning på presset på folkeskolerne i Indre By og dermed på skolernes opholdsarealer til
børn foreslår vi, at man undersøger muligheden for at indrette en ny folkeskole i en eksisterende
bygning i bydelen og herunder undersøger, om opholdsareal til skolens børn kan etableres på taget
af bygningen.

Lokaludvalget er bekendt med beslutningen den 1. februar 2021 i Teknik- og Miljøudvalget om, at der
skal undersøges, om folkeskoler med små udearealer kan inddrage omkringliggende offentlige
vejarealer til leg og ophold i skoletiden. Ideen praktiseres allerede i et vist omfang på Den
Classenske Legatskole og kan måske også give mening for de andre folkeskoler i Indre By.

Men medlemsforslaget kan efter vores vurdering især give mening for de private skoler i Indre By,
hvorfor vi opfordrer til, at man indtænker de private skoler i det videre arbejde med forslaget.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Hvis lokaludvalget godkender ovennævnte brev, foreslår formanden, at lokaludvalget ikke er
medunderskriver på brevet fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen om store skoler på små
grunde, som Amager Vest Lokaludvalg har foreslået med mail den 5. februar 2021.

 

Økonomi

Side 32



Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet brevet i løsningsafsnittet, sender sekretariatet det til medlemmerne af
Teknik- og Miljøudvalget og Børne- og Ungdomsudvalget.

Beslutning
Sagen blev udsat af tidsmæssige grunde.

Bilag
1. Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 1. februar 2021 vedr. forslag om forsøg med at give
skoler råderet over offentlige arealer til leg og ophold i skoletiden
2. Nyt forslag til brev fra lokaludvalgene
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  Svenskegade-kvarterets postnummer (2021-0067165)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte om det skal foreslå PostNord at ændre postnummer  i
Svenskegade-kvarteret. 

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter en borgerhenvendelse vedrørende ønske om ændring af
postnummeret i Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne. Se kortbilaget.

2. Indre By Lokalvalg beslutter, om det skal anmode PostNord om at ændre postnummer i
Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne, så området kommer til at høre med i
København K.. 

Problemstilling

En borger har i mail den 7. januar 2021 henvendt sig til lokaludvalget for at få ændret postnummeret i
Svenskegade-kvarteret og i Kartoffelrækkerne. Se kortbilaget. Borgeren skriver, at hele
Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne har postnummeret 2100 København Ø, men at
området geografisk og politisk hører til Indre By. Ifølge borgeren har postnummeret betydning for
kvadratmeterprisen. 

Lignende sag fra 2018

Sekretariatet har med en Google-søgning undersøgt, hvordan et kvarter kan få et nyt postnummer.

I et brev fra den 16. oktober 2018 afviser PostNord en anmodning fra Køge Kommune om en
postnummerændring. PostNord lægger i deres vurdering vægt på, at der blandt de berørte beboere
og virksomheder skal være et markant flertal for en ændring. I sagen fra Køge Kommune ønskede
27,6 % en ændring af postnummeret, hvilket PostNord ikke tolkede som et markant flertal.

Der står der videre, at Postnord har erfaret, at ændringer af postnummergrænser forårsager
væsentlige problemer i leveringskvaliteten i lang tid efter, at ændringen er sket. Hertil skal man
lægge, at postnummersystemet helt primært er til af hensyn til postbefordrende virksomheders
produktionsapparater og således fungerer og skal fungere ganske uafhængigt af kommunale og
andre offentlige geografiske grænsedragninger.  

Løsning
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Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter borgerhenvendelsen og beslutter, om det skal gå videre
med at få ændret postnummer i Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne, så området kommer
til at høre med i København K.. 

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Afhænger af drøftelsen. 

Beslutning
Sagen blev udsat af tidsmæssige grunde.

Bilag
1. Kort over København K
2. Kort: Svenskegade-kvarteret og Kartoffelrækkerne
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12.  Temaer for dialog med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen (2021-0070256)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte temaer for lokaludvalgets dialog i mødet den 8. april 2021 med
borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen, Socialdemokratiet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter temaer for lokaludvalgets dialog i
lokaludvalgsmødet den 8. april 2021 med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen,
Socialdemokratiet.

 

Problemstilling

Henrik Appel Esbensen har givet tilsagn om at komme til lokaludvalgets møde den 8. april 2021 og
drøfte lokale forhold med lokaludvalget. 

Henrik Appel Esbensen er medlem af Kultur- og Fritidsudvalget. 

Løsning

Sekretariatet har fra Byudviklingsgruppens møde den 25. februar 2021 modtaget følgende forslag til
temaer for dialogen med Henrik Appel Esbensen:

• Bispeengbuen
• Miljøzone
• Antallet af P-pladser
• Hvad ville Henrik Appel gøre, hvis han havde flertal?
• Hvad vil Socialdemokratiet med en Hovedstad, herunder

• Turisme og hoteller i Indre By samt deraf følgende faldende antal beboere
• Ændrer Skåne läns protest noget på regeringens indstilling til Lynetteholm?
• Biomasse er et stort problem
• Høringssvarene på Lynetteholmen bør lægges op.

 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter temaer for lokaludvalgets dialog i
lokaludvalgsmødet den 8. april 2021 med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen. 
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet giver Henrik Appel Esbensen besked om hvilke temaer, lokaludvalget ønsker at drøfte
med ham.

Lokaludvalgets møde den 8. april 2021 indledes med drøftelsen med Henrik Appel Esbensen.

Beslutning
Lokaludvalget besluttede følgende temaer for lokaludvalgets dialog i lokaludvalgsmødet den 8. april
2021 med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen, Socialdemokratiet:

• Status på Bispeengbuen
• Status på Miljøzone
• Socialdemokratiet har lagt op til, at antallet af P-pladser skal reduceres. Hvordan skal det ske,

bl.a. set i lyset af beslutningen om etablering af en parkeringskælder under Dantes Plads?
• Muligheden for P-afgift på privat areal i Indre By
• Hvad ville Henrik Appel gøre, hvis han havde flertal?
• Hvad vil Socialdemokratiet med en hovedstad, herunder

• turisme og hoteller i Indre By samt deraf følgende faldende antal beboere?
• Ændrer Skåne läns protest noget på regeringens indstilling til Lynetteholm?
• Hvordan modtages Naturfredningsforeningens kritik af Lynetteholm?
• Hvilken holdning har Socialdemokratiet til det grønne flertals Klimaplan 2035, der bl.a.

indebærer reduktion i borgernes forbrug og nedbringelse af brugen af biomasse?
• Hvad skal der konkret til for at opnå CO2-neutralitet i København?
• Hvordan kommer der gang i København ovenpå coronakrisen?
• Hvis ikke "Første udkast til Restaurations- og nattelivsplan" vedtages, hvad kommer der så?
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13.  Valgmøde forud for kommunevalget (2021-0038130)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, at det er vært for et valgmøde forud for kommunevalget den 16.
november 2021 med fokus på forhold af interesse for Indre Bys borgere. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg er vært for et valgmøde forud for kommunevalget med fokus på forhold
af interesse for Indre Bys borgere.  

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 40.000 kr. til valgmødet. Pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter.

3. at Indre By Lokaludvalg godkender, at formandskabet tilrettelægger og gennemfører valgmødet
i samarbejde med sekretariatet.

 

Problemstilling

Der er kommunevalg den 16. november 2021.

 

Lokaludvalgets beslutning i mødet den 11. februar 2021

Udsat til lokaludvalgets møde den 11. marts 2021.

 

Løsning

Som optakt til kommunevalget den 16. november 2021 er lokaludvalget vært for et valgmøde med
fokus på forhold af interesse for Indre Bys borgere.  

Partierne, som i dag er repræsenteret i Borgerrepræsentationen, inviteres til at deltage i valgmødet
med en lokal kandidat til Borgerrepræsentationen. Endvidere inviteres partier, som vurderes have
gode muligheder for at blive valgt ind i Borgerrepræsentationen, til at deltage med en lokal kandidat.

Formandskabet tilrettelægger og gennemfører valgmødet i samarbejde med sekretariatet.
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Det overvejes, om lokaludvalget skal hyre en kendt moderator til at afvikle valgmødet. Det kan give
mødet en kvalitet, hvis kandidaterne mærker, at de skal yde mere end normalt. Det kan desuden
være en fordel, hvis det bliver nødvendigt at holde mødet på Teams som følge af corona-situationen.

Valgmødet holdes i oktober 2021.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 40.000 kr., hvis valgmødet skal holdes med
moderator eller 20.000 kr., hvis mødet skal holdes uden moderator. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
Sagen blev udsat af tidsmæssige grunde.
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14.  Puljeansøgninger, marts 2021 (2020-0894067)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 4 ansøgninger om støtte

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg drøfter og træffer beslutning om en ansøgning fra en borger om 30.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til projektet ”Genetablering af gamle gadelamper i Nyboder”.
Ansøger vil bruge pengene i andet kvartal af 2021 på at få en landskabsarkitekt/ arkitekt til at
udarbejde et skitseforslag med forventede omkostninger ved realisering af genetableringen af
de gamle gadelamper. Skitseforslaget skal bl.a. skal bruges til drøftelse blandt lokale
interessenter.

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter og træffer beslutning om en ansøgning fra en borger om 42.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til koncerterne ”Nansensgade-Altanfestival – for fællesskabet
mod tristhed”, som afholdes med tre koncerter i april og tre koncerter i maj 2021.

3. at Indre By Lokaludvalg drøfter og træffer beslutning om en ansøgning fra Teater og
kulturkompagniet clapclap om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Heksen,
Poul, Kongekonen”, som afholdes udendørs den 22. og 23. maj 2021 i Niels Hemmingsens
Gade med i alt tre forestillinger over de to dage. 

4. at Indre By Lokaludvalg drøfter og træffer beslutning om en ansøgning fra en borger om 27.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Flagermusenes By – Indre København”, som
afholdes fra starten af april til slutningen af september 2021.

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 4 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Genetablering af gamle gadelamper i Nyboder

En borger har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til projektet ”Genetablering af gamle
gadelamper i Nyboder”, som skal bruges i andet kvartal af 2021 på at få en landskabsarkitekt/
arkitekt til at udarbejde et skitseforslag med forventede omkostninger ved realisering af
genetableringen af de gamle gadelamper. Skitseforslaget skal bruges til drøftelse blandt lokale
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interessenter, videre myndighedsbehandling og i ansøgninger om fondsmidler. På dele af Sankt
Pauls Gade, dele af Olfert Fishers Gade, Fredericiagade og i Gernersgade er der ophængt
almindelige københavner-gadelamper, som ansøgeren ønsker bliver udskiftet med de gamle
originale gadelamper. Ifølge ansøgeren står de almindelige gadelamper i kontrast til dem i den
nordlige ende af samme gader (på den nordlige side af Kronprinsessegade), da det her er de gamle
gadelamper, der er reetableret. Ansøgeren ønsker desuden, at de gamle gadelamper også
reetableres i Gammelvagt og i dele af Adelgade. 
En reetablering af de gamle gadelamper vil i ansøgers optik være med til at forskønne området, som
beboere i kvarteret, butikker, institutioner og turister vil få glæde af.

Det samlede udgiftsbudget er på 30.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til ekstern løn.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter en udarbejdelse af et skitseforslag til
projektet, når det bl.a. skal bruges til drøftelse blandt lokale interessenter.

Puljegruppens anbefaling

En siger ja, 2 siger nej, en mener, at ansøger kan komme tilbage, når projektet er længere fremme
(afklaring med kommune, HOFOR m.v.).

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg drøfter og træffer beslutning om en ansøgning fra en borger om 30.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til projektet ”Genetablering af gamle gadelamper i Nyboder”. Ansøger vil
bruge pengene i andet kvartal af 2021 på at få en landskabsarkitekt/ arkitekt til at udarbejde et
skitseforslag med forventede omkostninger ved realisering af genetableringen af de gamle
gadelamper. Skitseforslaget skal bl.a. skal bruges til drøftelse blandt lokale interessenter.

 

2. Nansensgade-Altanfestival – for fællesskabet mod tristhed

En borger har ansøgt om 42.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til koncerterne
”Nansensgade-Altanfestival – for fællesskabet mod tristhed”, som afholdes med tre koncerter i april
og tre koncerter i maj 2021. Det er målet, at de seks koncerter skal styrke fællesskabet i
Nansensgade-kvarteret for beboere, der gennem perioden med Covid-19 har være isolerede i deres
boliger. Koncerterne organiseres med hjælp fra beboere i kvarteret, der ønsker at stille deres altaner
og baggårde til rådighed. Af samme årsag er der ikke fastlagt endelige datoer for koncerter, da det
afhænger af beboerne. Datoerne bliver oplyst til lokaludvalget, når de er fastlagte. Koncerterne er
åbne for alle, der ønsker at lytte med. Dog henvender de sig primært til udsatte ældre og enlige. Alle
koncerterne er med tilmelding grundet Covid-19. Koncerterne annonceres i Facebook-grupper med
relevans for Nansensgade-kvarteret og via mund-til-mund-metoden.

Det samlede udgiftsbudget er på 42.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer til
musikere.
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Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter koncerterne.

Puljegruppens anbefaling

2 siger ja, en siger nej og en siger ja til det halve (21.000).  De 42.000 dækker 6 koncerter  á 7.000kr
med 3 musikere. Tariffen er 22-2300.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg drøfter og træffer beslutning om en ansøgning fra en borger om 42.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til koncerterne ”Nansensgade-Altanfestival – for fællesskabet mod
tristhed”, som afholdes med tre koncerter i april og tre koncerter i maj 2021.

 

3. ”Heksen, Poul, Kongekonen”

Teater og kulturkompagniet clapclap har ansøgt om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
forestillingen ”Heksen, Poul, Kongekonen”, som afholdes udendørs den 22. og 23. maj 2021 i Niels
Hemmingsens Gade med i alt tre forestillinger over de to dage. De varer 50 minutter hver.
Forestillingen er en del af festivalen Talk Town, der finder sted i Kvindernes Bygning og på Hotel
Cecil i Niels Hemmingsens Gade. Forestillingen skal udfordre fordomme og stereotyper via fokus på
diversitet, mangfoldighed og skrøbelighed med henblik på at øge graden af ligestilling gennem
indsigt, empati og forståelse. Inspirationen til forestillingen stammer fra performancen ”Kønsløse DK”
fra 2016, hvor forbipasserende fortalte personlige beretninger om køn, og hvor de selv valgte en
genre til deres beretning. Scenerne i ”Heksen, Poul, Kongekonen” tager derfor form som sci-fi
tekster, musiknumre, eventyr, koreografier og korte oplæsninger, som de forbipasserende valgte i
2016. Folk, der ser forestillingen, inviteres efterfølgende til, via en-til-en med kunstnerne, at dele
deres historier om køn, hvor også de vælger genre og titel til beretning. Ansøgeren ønsker at
undersøge, hvad der sker med forbipasserende, når folk deler en nuanceret og privat historie, som
med genre og titel bliver rammesat. Forestillingen henvender sig til alle og alle kan deltage.
Ansøgeren håber, at 50 deltagere pr. gang vil overvære forestillingerne, og at otte ønsker at deltage i
snakken efter forestillingerne.

Det samlede udgiftsbudget er på 64.400 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til prøvelokale
og kontor, leje af lydcykel, lydudstyr (herunder bilbatterier, højtalere osv.), mikrofoner og
instrumenter, flyers og billeje.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter forestillingen.
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Puljegruppens anbefaling

2 siger nej, to siger ja til 8.000 til løndelen. Så 30.000 i stedet for 40. Der kommer i reglen virkelig
mange til Talk Town, og det er sympatisk, at de finder et andet sted end de sædvanlige 4 pladser.

Formandens indstilling

at Indre By Lokaludvalg drøfter og træffer beslutning om en ansøgning fra Teater og
kulturkompagniet clapclap om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Heksen, Poul,
Kongekonen”, som afholdes udendørs den 22. og 23. maj 2021 i Niels Hemmingsens Gade med i alt
tre forestillinger over de to dage. 

 

4. Flagermusenes By – Indre København

En borger har ansøgt om 27.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Flagermusenes By –
Indre København”, som afholdes fra starten af april til slutningen af september 2021. Ansøgeren
ønsker med aktiviteten at undersøge og oplyse om Indre Bys flagermus til byens borgere. Ifølge
ansøgeren er flagermus et dyr, som vi overser, hvorfor byens flagermus er i risiko for at forsvinde
uden, at vi lægger mærke til det. Derfor er det målet, at projektet kan føre til flere flagermus i Indre
By, da, som ansøgeren skriver, ”mere viden fører til større forståelse og større forståelse fører til
bedre beskyttelse”. 

Der opsættes i forbindelse med aktiviteten flagermus-lyttebokse i Rundetårn og på Københavns
Rådhus. Her inviteres den almene borger med på en flagermustur. Der arrangeres tre offentlige ture,
en i juni, en juli og en i august. Ansøgeren har ligeledes lavet en aftale med privatskolen Det
Kongelige Vajsenhus og har kontaktet Sølvgades Skole, hvor der endnu ventes på svar. Det er
målet, at eleverne fra de to skoler skal med på to flagermusture, hvor de skal besøge
flagermus-lytteboksene. Dernæst skal skoleklasserne hver igennem to undervisningsgange, hvor de
får en forståelse for flagermusens biologi samt, søger svar på spørgsmål som eksempelvis: hvilke
flagermus kan forventes i Indre By? Hvilke flagermusarter bruger byen? Hvordan opfører
flagermusenes sig i byen? Hvorfor gør de det? Hvor mange flagermus er der i Indre By i forhold til
Københavns forstæder? Og mon der er flere flagermus ude på landet?  Det er håbet, at 70 voksne
deltager i de tre offentlige ture og at cirka 100 skolebørn deltager i forløbet.

Det samlede udgiftsbudget er på 27.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer,
annoncering og materialer.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling
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En siger nej, en siger ja, og to har kommentarer: 1) evt. betale annonce/mindre beløb, 2)  Godt
projekt, men hvem ejer lytteboksene (19.000kr) efter projektet? Kan de lejes? Kan LU købe dem, og
leje dem til projektet?

Svar: Ansøgeren oplyser til sekretariatet, at hun ejer lytteboksene. Hun håber, at de enten kan blive
på de pågældende lokaliteter fremadrettet eller blive rykket til andre lokaliteter i Indre By; måske til
skoler i Indre By.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg drøfter og træffer beslutning om en ansøgning fra en borger om 27.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Flagermusenes By – Indre København”, som afholdes fra
starten af april til slutningen af september 2021.

 

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger for 2021 er 231.600 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 140.000
kr. af 2021-puljen. Beslutter lokaludvalget at støtte de fire ansøgninger med det fulde beløb, vil der i
alt være disponeret for yderligere 139.000 kr. af 2021-puljen. 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om at give en borger tilsagn om 30.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til projektet ”Genetablering af gamle gadelamper i Nyboder”. 
Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalgets tilsagn om støtte er
på betingelse af, at borgeren inden så længe mødes med repræsentanter for lokaludvalgets
Puljegruppe på stedet, hvor gadelamperne skal etableres, for at orientere om projektet, og på
betingelse af, at han derefter løbende orienterer lokaludvalgets Puljegruppe om fremdriften i
projektet, herunder om inddragelsen af lokale interessenter.

Lokaludvalget havde dermed godkendt at give en borger tilsagn om 30.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til projektet ”Genetablering af gamle gadelamper i Nyboder” på betingelse af, at
borgeren inden så længe mødes med lokaludvalgets Puljegruppe på stedet, hvor
gadelamperne skal etableres, for at orientere om projektet, og på betingelse af, at han derefter
løbende orienterer lokaludvalgets Puljegruppe om fremdriften i projektet, herunder om
inddragelsen af lokale interessenter.
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2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget giver en borger
tilsagn om 42.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til koncerterne ”Nansensgade-Altanfestival –
for fællesskabet mod tristhed”, som afholdes med tre koncerter i april og tre koncerter i maj
2021.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget giver Teater og
kulturkompagniet clapclap tilsagn om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen
”Heksen, Poul, Kongekonen” den 22. og 23. maj 2021 i Niels Hemmingsens Gade.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 40.000 kr., fordi det ønsker at sprede
anvendelsen af sine pengene.

4. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget giver en borger
tilsagn om 27.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Flagermusenes By – Indre
København”, som afholdes fra starten af april til slutningen af september 2021. Tilsagnet om
støtte er på betingelse af, at lytteboksene efterfølgende anvendes til andre projekter i Indre By,
fx på skoler.
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2021-0071004)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper:

• Byudviklingsgruppen
• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen
• Puljegruppen

Lokaludvalgets ad hoc-grupper

• Arbejdsgruppe om bevarende lokalplaner
• Arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of Architecture
• Arbejdsgruppe med borgere om udvikling af Kulturhuset Indre By
• Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret
• Arbejdsgruppe om hoteller.

 

Kontaktgrupper

•  Kultur
• Idræt, sundhed og ældre
• Turisme
• Erhverv
• Socialområdet
• Børn og unge (vakant)
• Integration (vakant)
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Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet
• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen
• Godsnetværket
• Parkbrugerrådet for Ørstedsparken
• Parkbrugerrådet for Østre Anlæg
• By & Havns forum for lokaludvalg

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

1. Middelalderbyen
2. Metropolzonen (Postdistrikt København V)
3. Nansensgade-kvarteret
4. Øster Farimagsgade-kvarteret
5. Østerport
6. Frederiksstaden og Nyboder
7. Gammelholm og Nyhavn

 

Løsning

 

Økonomi

 

Videre proces

 

Beslutning
Sagen blev udsat af tidsmæssige grunde.
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Puljeansøgninger, marts 2021 (2020-0894067)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 8 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden indstiller, 

1.  At Indre By Lokaludvalg giver afslag til SHAKES på en ansøgning om 75.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen "”Absolut SHAKES 06"/ udendørs Shakespeare
teater”, som afholdes i Ørstedsparken den 10.–26. juni og den 9.–21. august 2021. Afslaget
begrundes med (jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte),

• at lokaludvalget vurderer, at forestillingen er en årlig tilbagevendende begivenhed
• at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter projekter eller arrangementer, hvor støtten

i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning eller honorering af ansøgeren
• at maksimumbeløbet for en ansøgning som udgangspunkt er 50.000 kr. 

 
2. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teater MAGMA på en ansøgning om 22.000 kr. af

lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Lige så ung som os”, som afholdes den 27. – 29. maj
2021 på Xenon-scenen i Teaterhuset, Rådhusstræde 13. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

3. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet ”Speak & Spell – 40 års jubilæumsaften”, som
afholdes den 5. oktober 2021 på spillestedet Hotel Cecil i Niels Hemmingsens Gade. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

4. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Glorius Records på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Musikalsk Julemarked”, som afholdes i perioden 26.
november-23. december 2021 på en lokation centralt i Indre By. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

5. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Styltepatruljen i Indre By”, som afholdes i løbet af
foråret, når Covid-19 restriktionerne er lempet og butiks- og restaurationslivet igen er åben. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at støtten i hovedsagen tænkes anvendt til
aflønning eller honorering af ansøgeren, som det som udgangspunkt ikke støtter jf.
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lokaludvalgets retningslinjer for støtte.

6. at Indre By Lokaludvalg giver Urban Explorer Copenhagen tilsagn om 5.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Foto Skattejagt i Indre By”, som afholdes den 1. – 5.
april 2021 i påskeferien. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 10.000 kr., fordi
det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

7. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen JAZZiVÆRK på en ansøgning om 50.000 kr.
til aktiviteten ”Copenhagen Harbour Parade”, som afholdes den 5. juni 2021 i Københavns havn
og inderhavn. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre
aktiviteter.

8. At Indre By Lokaludvalg giver Teaterhuset afslag på en ansøgning om 18.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Fritter Fadøl og Forestilling”, som afholdes den 25.
april og 5. maj 2021; tre gange begge dage. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge
sine penge på andre aktiviteter, idet lokaludvalget vurderer dels at entréindtægten er for høj til
at man kan sige, at forestillingen er offentlig tilgængelig, og dels, at forestillingen henvender sig
til en for smal målgruppe. 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 8 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. "Absolut SHAKES 06" / udendørs Shakespeare teater

SHAKES har ansøgt om 75.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen "”Absolut SHAKES
06"/ udendørs Shakespeare teater”, som afholdes for sjette år i træk i Ørstedsparken den 10.–26. juni
og den 9.–21. august 2021. Ansøgeren ønsker at spille Shakespeare på en uhøjtidelig og
nærværende måde, hvor Shakespeare tages ud af det almindelige teater og sættes ned på
gadeplan. Forestillingen bliver udført i samarbejde med Folketeatret, og bliver i 2021 et remix at
Shakespeares tekster, hvor alt det bedste samles på tværs af genrer og temaer. Forestillingen
henvender sig til alle på tværs af alder, baggrund, etnicitet og køn, og der tages ikke entré.

Det samlede udgiftsbudget er på 1.345.011 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lønninger,
materialer, dekoration, kostumer, administration, incl. revision og eksterne administrator/
regnskabsassistent samt PR og markedsføring.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at gældende corona-regler og
-anbefalinger overholdes. Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at det i
udgangspunktet støtter en aktivitet med højst 50.000 kr. Med de bemærkninger ser sekretariatet intet
til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen.
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Puljegruppens anbefaling

3 nej, en ja. Sympatisk, men retningslinjerne siger (mon de er læst?)
 - at hovedparten ikke må være løn. Det hele er løn og honorarer.
 - at lokaludvalget ikke støtter tilbagevendende begivenheder. Det er 6. år i træk.
 - at max. beløb er 50.000. Der søges om 75.000.
 Så derfor nej.

Formandens indstilling

 At Indre By Lokaludvalg giver afslag til SHAKES på en ansøgning om 75.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til forestillingen "”Absolut SHAKES 06"/ udendørs Shakespeare teater”, som afholdes i
Ørstedsparken den 10.–26. juni og den 9.–21. august 2021. Afslaget begrundes med (jf.
lokaludvalgets retningslinjer for støtte),

• at lokaludvalget vurderer, at forestillingen er en årlig tilbagevendende begivenhed
• at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter projekter eller arrangementer, hvor støtten i

hovedsagen tænkes anvendt til aflønning eller honorering af ansøgeren
• at maksimumbeløbet for en ansøgning som udgangspunkt er 50.000 kr. 

 

2. Lige så ung som os

Teater MAGMA har ansøgt om 22.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Lige så ung
som os”, som afholdes den 27. – 29. maj 2021 på Xenon-scenen i Teaterhuset, Rådhusstræde 13.
Forestillingen udspringer af fem interviews, som en dramatiker har foretaget med fem ældre
mennesker i alderen 75 – 90 år, hvor de hver fortæller historier fra deres ungdom. Dramatikeren  har
på baggrund af de fem interviews skrevet fem monologer, som også er forestillingens manuskript,
hvor klassiske tematikker som kærlighed, at flytte hjemmefra, uddannelsesvalg, arbejde, rejser,
venner og fester blandt andet indgår. De fem monologer opføres af fem unge skuespillere, der fra
hver deres station på scenen udfører deres monolog. Det er tanken, at skuespillerne repræsenterer
bedsteforældres generation. Publikum kan frit bevæge sig fra station til station for at opleve hver
enkelt skuespiller og historie. 
Det er ansøgers ønske at skabe et møde mellem generationer – bedsteforældre og børnebørn og
derigennem sætte fokus på, hvordan ungdommen var dengang og hvordan den er i dag.
Forestillingen henvender sig til publikum fra den københavnske scenekunst, ligesom ansøgeren
håber, at der kan indgås et samarbejde med lokale plejehjem og medborgerhuse i Indre By, så de
ældre generationer også kan se forestillingen. I forlængelse af forestillingen oprettes der
samtalesaloner, hvor publikum kan mødes på tværs af generationer og snakke om forestillingen,
egne historier mm. Ansøgeren samarbejder og sparrer med Teaterhuset og Galaksen i Værløse, som
er et kulturhus til scenekunst.

Det samlede udgiftsbudget er på 22.000 kr. Der regnes med entréindtægter på 9.120 kr. En eventuel
støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af Xenon, forplejning, scenografi, transport og markedsføring.

Sekretariatets bemærkninger
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Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter forestillingen.

Puljegruppens anbefaling

3 siger nej, 1 er i tvivl, fordi ansøger åbenbart mener, at bedsteforældregenerationen bor på
plejehjem! 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teater MAGMA på en ansøgning om 22.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Lige så ung som os”, som afholdes den 27. – 29. maj 2021
på Xenon-scenen i Teaterhuset, Rådhusstræde 13. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil
bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

3. Speak & Spell – 40 års jubilæumsaften

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet ”Speak & Spell –
40 års jubilæumsaften”, som afholdes den 5. oktober 2021 på spillestedet Hotel Cecil i Niels
Hemmingsens Gade. Den 5. oktober 2021 er det præcis 40 år siden, at Depeche Mode udgav deres
debutalbum Speak & Spell. I den forbindelse ønsker ansøgeren at skabe en aften i synthpoppens og
Depeche Modes tegn, hvor forskellige DJ’s og et eller flere live bands optræder. Et af de bands, der
kommer til at spille på aftenen, er Leæther Strip, som blandt har udgivet to albums med Depeche
Mode-sange og som er stærkt inspireret af synthpop. Ansøgeren arbejder på at få produceren bag
albummet til København til et interview med publikum på aftenen, inden musikken går i gang. 

Det samlede udgiftsbudget er på 93.000 kr. Der tages en entré på 180 kr. pr. gæst. Der vil i alt blive
solgt 300 billetter. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til kunstnerhonorar.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. 
Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget støtter aktiviteter, der er
offentligt tilgængelige. Det er en politisk vurdering, om et arrangement med en entré på 180 kr. er
offentlig tilgængelig. 
Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefaling

Alle siger nej. 

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til arrangementet ”Speak & Spell – 40 års jubilæumsaften”, som afholdes den 5. oktober
2021 på spillestedet Hotel Cecil i Niels Hemmingsens Gade. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

4. Musikalsk Julemarked

Glorius Records har ansøgt om 50.000 kr. til aktiviteten ”Musikalsk Julemarked”, som afholdes i
perioden 26. november-23. december 2021 på en lokation centralt i Indre By. Ansøgeren ønsker at
skabe et julemarked, hvor musikinteresserede kan købe vinylplader, CD’er samt merchandise fra
danske bands og solister. Foruden boderne opstilles der en scene til mindre optrædener, ligesom det
vil være muligt at deltage i foredrag, debatter og quizzer. Desuden forventer ansøgeren, at
optrædenerne livestreames, så de kan nå ud til et bredere publikum. Målet er, at det musikalske
julemarked kan sætte fokus på dansk musik samt øge salget af kunsternes og pladeselskabernes
produkter. 
Det er gratis at deltage i markedet, og ansøgeren regner med, at mellem 5.000 og 10.000 personer
vil besøge markedet. I forbindelse med julemarkedet samarbejdes der med DUP, KODA, ROSA,
DMF, DAF og DJBFA. 
Ansøgeren regner med en indtægt på 150.000 kr., i form af deltagergebyr fra pladeselskaberne, som
ønsker at deltage fx. med en bod. Det samlede udgiftsbudget er på 300.000 kr. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til leje af scene, lyd- og lysudstyr til showcases.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser en støtte til projektet som værende en indirekte erhvervsstøtte til stadeholderne på
julemarkedet. Støtten fra lokaludvalget (og dermed kommunen) vil ikke have et generelt sigte, men
favorisere enkelte virksomheder, nemlig stadeholderne. Sekretariatet vurderer derfor, at en støtte til
projektet ikke vil være lovlig og at lokaludvalget skal give afslag på ansøgningen.

Puljegruppens anbefaling

Alle siger nej. Udover datoen har det ikke noget med jul gøre. Almindelig salgsmesse. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Glorius Records på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Musikalsk Julemarked”, som afholdes i perioden 26.
november-23. december 2021 på en lokation centralt i Indre By. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

5. Styltepatruljen i Indre By
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En borger har ansøgt om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Styltepatruljen i Indre
By”, som afholdes i løbet af foråret, når Covid-19 restriktionerne er lempet og butiks- og
restaurationslivet igen er åbent. Ansøgeren ønsker i en udfordrende tid at skabe glæde og
livsbekræftende øjeblikke gennem aktiviteten, hvor styltepatruljen, som er to professionelle
performere og skuespillere, optræder i Nansensgade-kvarteret. Her vil den ene skuespiller optræde
som en tre meter høj styltekarakter, og den anden vil spiller harmonikamusik. 
Igennem deres optræden, som bevæger sig rundt i Nansensgade-kvarteret og som besøger
baggårde i kvarteret, indgår elementer som komik, musik og gestik, ligesom patruljen også taler og
interagerer med publikum undervejs. 
Patruljen kan opleves fra vinduer, altaner og fortove – uden at publikum behøver at samles i grupper.
Aktiviteten henvender sig til beboere og brugere af Nansensgade-kvarteret i alle aldre. Ansøgeren
forventer, at mellem 500 og 1.000 personer vil opleve styltepatruljen, når den bevæger sig rundt i
kvarteret. I de baggårde, der besøges, er der på forhånd indgået aftaler med boligforeningerne.
Det samlede udgiftsbudget er på 10.500 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes.
Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til at honorere ansøgeren. Det fremgår af lokaludvalgets
retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter aktiviteter, hvor støtten i
hovedsagen tænkes anvendt til honorering af ansøgeren.
Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling

Alle siger nej. Det ansøgte beløb er løn til de to optrædende, hvoraf den ene er ansøger. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 10.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til aktiviteten ”Styltepatruljen i Indre By”, som afholdes i løbet af foråret, når Covid-19
restriktionerne er lempet og butiks- og restaurationslivet igen er åben. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at støtten i hovedsagen tænkes anvendt til
aflønning eller honorering af ansøgeren, som det som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets
retningslinjer for støtte.

 

6. Foto Skattejagt i Indre By

Urban Explorer Copenhagen har ansøgt om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten
”Foto Skattejagt i Indre By”, som afholdes den 1. – 5. april 2021 i påskeferien. Ansøgeren ønsker at
skabe en skattejagt, hvor deltagerne skal fotografere skjulte perler og kunst i Indre By. Der oprettes
et online-kort, så deltagerne på en rute kan finde de skjulte perler og kunst samt enkelte objekter,
som ansøgeren installerer i byrummet. Deltagerne skal tage kreative fotos af det, de møder og ser på
deres vej. Fotografierne vil efterfølgende blive vist på ansøgers sociale medier. Ansøgeren håber, at
deltagerne vil nyde Indre By på en anden facon, når de ser byen fra nye vinkler. Skattejagten er
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gratis og henvender sig til både børn og voksne. Der kan deltages i mindre grupper eller der kan
deltages på egen hånd.
Det samlede udgiftsbudget er på 10.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til materialer og
fremstilling, installation samt overvågning af denne, priser samt arrangørløn.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling

Alle siger ja. To dog højst 5.000 kr. Lignende projekter er gennemført andre steder, så han skal blot
lægge posterne ud og lave det digitale kort. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Urban Explorer Copenhagen tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til aktiviteten ”Foto Skattejagt i Indre By”, som afholdes den 1. – 5. april 2021 i
påskeferien. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 10.000 kr., fordi det ønsker at
sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

 

7. Copenhagen Harbour Parade

Foreningen JAZZiVÆRK har ansøgt om 50.000 kr. til aktiviteten ”Copenhagen Harbour Parade”, som
afholdes den 5. juni 2021 i Københavns havn og inderhavn. Ansøgeren ønsker at skabe en
kunstnerisk parade på vand, kajkanter og på byens broer under temaet ”I am Copenhagen”. Det vil
være muligt at se 15 både, der sejler rundt i havnen og i kanalerne med forskellige
performance-installationer, som byder på alt fra opera, kormusik, flamenco, ballet, børneforestillinger
mm. Bådene vil undervejs møde 10 events fra forskellige kajkanter og broer, som byder på
forfatteroplæsninger, lydkunst fra Kulturtårnet, dans og teater mm. 
Paraden på vandet vil gøre ophold ud for Ofelia Plads og Skuespilhuset, så de forskellige
perfomances kan betragtes mere indgående. Det kunstneriske indhold skabes blandt andet sammen
med Det Kongelige Teater, Kunsthal Charlottenborg, Kunstskolerne på Holmen, Kunstnerkollektivet
Illutron, Kulturtårnet og Contemporay Copenhagen. Derudover samarbejdes der med Go Boat, By &
Havn, Vanvid, Strömma samt lokale kajakklubber. 
Det er målet, at aktiviteten skal give byens borgere en nyskabende og spektakulær kunstoplevelse.
Det er gratis overvære paraden, og ansøgeren forventer, at minimum 10.000 personer vil overvære
den. Paraden henvender sig både til beboere i Indre By samt besøgende. Ansøgeren håber, at
Copenhagen Harbour Parade bliver en årlig tilbagevendende begivenhed.

Det samlede udgiftsbudget er på 1.006.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af
både og scener inkl. kaptajner og generatorer samt web, sociale medier og grafisk identitet.

Sekretariatets bemærkninger
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Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling

Alle siger nej til dette stort anlagte projekt. Budget på over en mio, hvor hovedparten er løn og
honorarer. Er/skal være årligt tilbagevendende. Slet ikke os.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen JAZZiVÆRK på en ansøgning om 50.000 kr. til
aktiviteten ”Copenhagen Harbour Parade”, som afholdes den 5. juni 2021 i Københavns havn og
inderhavn. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

8. Fritter, Fadøl og Forestilling

Teaterhuset har ansøgt om 18.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Fritter Fadøl og
Forestilling”, som afholdes den 25. april og 5. maj 2021; tre gange begge dage. Forestillingen spiller
på VOX-scenen i Teaterhuset, Rådhusstræde 13. Teaterhuset er gået sammen med Foreningen
Fritter, Fadøl og Forestilling om at skabe en uhøjtidelig teateroplevelse, hvor publikum inviteres til at
se et teaterstykke og efterfølgende til at blive i rammerne, hvor de kan nyde lidt mad og drikke. 
To elever fra Teaterhøgskolan i Malmø har hver skrevet en forestilling, som iscenesættes ved hjælp
af Jeppe Pachai, som er formand i Foreningen Fritter, Fadøl og Forestilling. Ansøgeren har samlet et
hold af scenekunstnere, som skal deltage i forestillingen gennem et allerede overstået
optagelsesforløb. Forestillingen henvender sig til personer mellem 15 – 35 år, som ikke nødvendigvis
går i teatret normalvis.

Forestillingen har et udgiftsbudget på 23.000 kr. Der regnes med entréindtægter på 7.500 kr.
Ansøgeren regner med at sælge 100 billetter til 75 kr. pr. billet. Billetterne inkluderer teaterforestilling,
som forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. 
Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget støtter aktiviteter, der er
offentligt tilgængelige. Det er en politisk vurdering, om et arrangement med en entré på 75 kr. er
offentlig tilgængelig.
Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen.

Puljegruppens anbefaling

Alle siger nej. Smal målgruppe, for store billetindtægter. 

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver Teaterhuset afslag på en ansøgning om 18.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til forestillingen ”Fritter Fadøl og Forestilling”, som afholdes den 25. april og 5. maj 2021;
tre gange begge dage. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre
aktiviteter, idet lokaludvalget vurderer dels at entréindtægten er for høj til at man kan sige, at
forestillingen er offentlig tilgængelig, og dels, at forestillingen henvender sig til en for smal
målgruppe. 

 

 

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger for 2021 er 231.600 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 140.000
kr. af 2021-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der være disponeret for
yderligere 5.000 kr. af 2021-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1.  Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til SHAKES på en ansøgning om
75.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen "”Absolut SHAKES 06"/ udendørs
Shakespeare teater” i Ørstedsparken den 10.–26. juni og den 9.–21. august 2021. 
Afslaget begrundes med (jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte),

• at lokaludvalget vurderer, at forestillingen er en årlig tilbagevendende begivenhed
• at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter projekter eller arrangementer, hvor støtten

i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning eller honorering af ansøgeren
• at maksimumbeløbet for en ansøgning som udgangspunkt er 50.000 kr. 

 
2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Teater MAGMA på en ansøgning om

22.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Lige så ung som os” den 27. – 29. maj
2021 på Xenon-scenen i Teaterhuset. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet ”Speak & Spell – 40 års
jubilæumsaften” den 5. oktober 2021 på spillestedet Hotel Cecil. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.
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4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Glorius Records på en ansøgning om
50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Musikalsk Julemarked” i perioden 26.
november-23. december 2021 på en lokation centralt i Indre By. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
10.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Styltepatruljen i Indre By”, som afholdes i
løbet af foråret. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at støtten i hovedsagen tænkes anvendt til
aflønning eller honorering af ansøgeren, hvilket det som udgangspunkt ikke støtter jf.
lokaludvalgets retningslinjer for støtte.

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Urban Explorer Copenhagen tilsagn om 5.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten ”Foto Skattejagt i Indre By” den 1. – 5. april
2021. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 10.000 kr., fordi det ønsker at
sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen JAZZiVÆRK på en
ansøgning om 50.000 kr. til aktiviteten ”Copenhagen Harbour Parade” den 5. juni 2021 i
Københavns havn og inderhavn. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

8. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Teaterhuset afslag på en ansøgning om
18.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen ”Fritter Fadøl og Forestilling”, som
afholdes den 25. april og 5. maj 2021. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine
penge på andre aktiviteter, idet lokaludvalget vurderer, dels at entréindtægten er for høj til at
man kan sige, at forestillingen er offentlig tilgængelig, og dels, at forestillingen henvender sig til
en for smal målgruppe. 
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  B-sag: Input til Overførselssagen 2021 (2021-0070447)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at sende en ønskeliste vedr. Overførselssagen
2021 til partierne i Borgerrepræsentationen. Ønskelisten indeholder mindre projekter og initiativer.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende ønskelisten vedr. Overførselssagen 2021,
der fremgår af løsningsafsnittet, til partierne i Borgerrepræsentationen. Ønskelisten indeholder
mindre projekter og initiativer.

Problemstilling

Hvert år er der en sag på Borgerrepræsentationens dagsorden om overførsel af
kommunens mindreforbrug i ét budgetår til det kommende budgetår. Borgerrepræsentationen kan enten
tildele midlerne til den oprindelige aktivitet eller bevillige dem til nye aktiviteter.

Læs om  Overførselssagen" her:
https://www.kk.dk/artikel/tidligere-overf%C3%B8rselssager?nm_extag=Link%3D%27CFSLB%27.

 

Det fremgår af Borgerrepræsentationens mødekalender for 2021, at Overførselssagen skal
forhandles i perioden 22.-26. marts 2021.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget beslutter ønsker til Overførselssagen 2021 indeholdende
mindre projekter og initiativer, som han kan sende til partierne i Borgerrepræsentationen. Ønskerne
nedenfor kommer fra lokaludvalgets seneste ønskelister til kommunens budget og Overførselssager.
Endvidere er der et par aktuelle ønsker med.

 

Ønskeliste til Overførselssagen

Teknik- og Miljøudvalget
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• Renovering af fortove i Nordborggade
• Penge til udbygning af støjvagt-ordningen
• Flere affaldskurve i Indre By
• Flere offentlige toiletter i Indre By
• Flere cykelparkeringspladser i Indre By
• Penge til oprydning af herreløse cykler
• Opdatering af hundeområdet på Eidsvoll Plads
• Undersøgelse af fordele og ulemper ved en permanent lukning af Østbanegade ved Østerport

for motoriseret trafik
• Plan for træplantning i Nyboderkvarteret og gennemførelse af planen
• Genetablering af gamle gadelamper i Nyboder

Kultur- og Fritidsudvalget

• Flere penge til håndhævelse af vilkår i alkoholbevillinger
• Fitnessområde ved Havnegade på "Bornholmerknasten"
• Penge til en badezone ved Kyssetrappen ved Ofelia Plads

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden sender ønskelisten til partierne i Borgerrepræsentationen. 

Bilag

1. Link til Borgerrepræsentationens mødeoversigt på kommunens hjemmeside:

https://www.kk.dk/sites/default/files/moedekalender_2021_pr_04122020.pdf

Beslutning
Sagen blev udsat af tidsmæssige grunde.
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  B-sag: Dispensation til skulptur på Ofelia Plads (2021-0070258)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om
dispensation fra lokalplan nr. 374-1 ”Kvæsthusbroen tillæg 1" til forlængelse af den midlertidigt
opstillede skulptur/lysinstallation ”UNDERSTANDING” på Ofelia Plads til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om
dispensation fra lokalplan nr. 374-1 ”Kvæsthusbroen tillæg 1" til forlængelse af den midlertidigt
opstillede skulptur/lysinstallation ”UNDERSTANDING” på Ofelia Plads til efterretning. Se
høringssvaret i løsningsafsnittet nedenfor.

Problemstilling

Med svarfrist den 9. marts 2021 sendte Teknik- og Miljøforvaltningen den 16. februar 2021 en
naboorientering efter Planloven til bl.a. lokaludvalget, som handler om en dispensation fra lokalplan
nr. 374-1 ”Kvæsthusbroen tillæg 1” om at forlænge tilladelsen til den midlertidigt
opstillede skulptur/lysinstallation ”UNDERSTANDING” til den 20. maj 2021. Skulpturen er et
roterende neonskilt på en transportabel konstruktion på Ofelia Plads.

 

Løsning

Med mail den 16. februar 2021 skrev sekretariatet til lokaludvalgets medlemmer og suppleanter, at
de har mulighed for at få bemærkninger med i et høringssvar fra lokaludvalget.

Lokaludvalgsmedlem Gunna Starck har svaret: "Skulptur og skulptur! Foretagendet fremstår - på
engelsk - som en reklame, der er faldet ned fra en lysavis. Banal, ikke meget at reflektere over. Kønt
er det ikke engang."

 

Høringssvar

Formanden sendte den 8. marts 2021 følgende høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen:
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"Med henvisning til Teknik- og Miljøforvaltningens naboorientering efter Planloven den 16. februar
2021 om dispensation fra lokalplan nr. 374-1 ”Kvæsthusbroen tillæg 1”:

Indre By Lokaludvalg kan acceptere en forlængelse af den opstillede skulptur/lysinstallation
”UNDERSTANDING” på Ofelia Plads ind til  den 20. maj 2021, men så heller ikke længere. Vi
vurderer, at skulpturen er banal og ikke giver meget at reflektere over.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager høringssvaret til efterretning.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet sender de bemærkninger, som lokaludvalget måtte have til sagen, til Teknik- og
Miljøforvaltningen. 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog formandens høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om dispensation fra
lokalplan nr. 374-1 ”Kvæsthusbroen tillæg 1" til forlængelse af den midlertidigt
opstillede skulptur/lysinstallation ”UNDERSTANDING” på Ofelia Plads til efterretning.

Bilag
1. Naboorientering om skulptur på Ofelia Plads

Side 61



INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Mindeplade i anledningen af Pølsevognens 100-års jubilæum (2021-0070271)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen, at
lokaludvalget ikke har bemærkninger til et forslag om en permanent mindesten på Rådhuspladsen for
100-året for pølsevognen i Danmark.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen, at
lokaludvalget ikke har bemærkninger til et forslag om en permanent mindeplade på
Rådhuspladsen for 100-året for pølsevognen i Danmark.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har den 26. februar 2021 bedt lokaludvalget en udtalelse om følgende:

Da det i 2021 er 100-året for pølsevognen i Danmark, har Danish Crown, herunder Steff Houlberg,
Tulip og GØL sat sig for at fejre dette med en storstilet kampagne, der skal genvække danskernes
kærlighed til denne danske kulturinstitution.

Pølsevognen er udfordret af mange konkurrenter, så Danish Crown har sat sig for at bevare den.
Deres mission med kampagnen er at få pølsevognskultur optaget på UNESCO’s verdensarvsliste for
kultur, hvortil vi lancerer en underskriftindsamling.

De har i denne forbindelse optaget en webserie bestående af 3 afsnit. I det sidste afsnit sættes en 
lille mindeplade på størrelse med en brosten på Rådhuspladsen. Alle nødvendige tilladelser var i
orden på optagelsesdagen og der var en brolægger fra kommunen til stede.

Danish Crown ønsker i forbindelse med lanceringen af kampagnen at få tilladelse til at sætte den lille
mindeplade permanent. Den er lavet af samme sten, som er på Rådhuspladsen, og har samme
størrelse.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen, at
lokaludvalget ikke har bemærkninger til sagen.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen, at
lokaludvalget ikke har bemærkninger til et forslag om en permanent mindeplade på
Rådhuspladsen for 100-året for pølsevognen i Danmark.

Bilag
1. Mindeplade
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INDRE BY LOKALUDVALG

20.  B-sag: Ekstraordinært lokaludvalgsmøde den 25. marts 2021 (2021-0070265)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at holde et ekstraordinært møde den 25. marts 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg holder et ekstraordinært møde den 25. marts 2021 kl. 18.30, jf.
løsningsafsnittet nedenfor.

Problemstilling

Med mail den 1. marts 2021 sendte Kultur- og Fritidsforvaltningen første udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021 i høring i lokaludvalgene. Svarfristen er den 31. marts 2021. 

Lokaludvalget drøfter sagen i sit møde den 11. marts 2021. Næste ordinære møde i lokaludvalget er
den 8. april 2021, dvs. efter svarfristen.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget beslutter sit høringssvar om første udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021 i et ekstraordinært møde den 25. marts 2021 kl. 18.30 på baggrund af drøftelsen
sagen i mødet den 11. marts 2021 og på baggrund af de tilkendegivelser, som lokaludvalget måtte
modtage fra borgerne. Mødet holdes digitalt på Teams. Borgerne vil kunne overvære mødet.

Der kommer enkelte andre punkter på dagsordenen for det ekstraordinære møde den 25. marts
2021, bl.a. "Åben Spørgetid". 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.
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Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at holde et ekstraordinært møde den 25. marts 2021 kl. 18.30.
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INDRE BY LOKALUDVALG

21.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2021-pulje, marts 2021 (2021-0071028)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning - se bilaget

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på lokaludvalgets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning - se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt
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INDRE BY LOKALUDVALG

22.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, marts 2021 (2021-0070322)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning

 

Problemstilling

Siden mødet den 11. februar 2021 har lokaludvalget modtaget en række henvendelser.

Løsning

1. Cinemateket

Med mail den 9. februar 2021 oplyste en borger, at der nu er opsat stillads ovenpå Filmmuseet og at
det ser voldsomt ud i forhold til husenes højde i Gothersgade og Landemærket. Hun spurgte, om
lokaludvalget blev hørt og om hvad lokaludvalget svarede.

Sekretariatet har sendt borgeren høringssvaret med bilag, som lokaludvalget sendte til Teknik- og
Miljøudvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen den 2. september 2020.

 

2. Buskørsel i Olof Palmes Gade

Med mail den 11. februar 2021 skrev en borger på vegne af beboerne i Olof Palmes Gade 1 for at
beskrive situationen omkring Movias buskørsel i Olof Palmes Gade.

Buslinje 27 har de seneste 6 måneder brugt gaderne omkring karreen  Stockholmsgade / Visbygade/
Olof Palmes Gade som vendeplads. 

Beboerne har siden gentagende gange skrevet til Økonomiforvaltningen og Teknik og
Miljøforvaltningen, men har ikke fået svar. Beboerne håber, at få omlagt ruten for eksempel som et
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U-sving på Dag Hammerskjolds alle. 

Borgeren skriver, at de tomme Movia-busser fylder så meget, at gaden i praksis er ufremkommelig
for modkørende trafik, og cykler risikerer at blive presset. Busserne haster derfor gennem gaden med
5-10 minutters mellemrum for ikke at møde modgående trafik. I andre tilfælde må bussen bakke ud
og vende i krydset, hvis der for eksempel holder flyttebiler.

Borgeren skriver, at der er dårligt visuelt overblik i de små gader, og at der er en risiko for
fodgængere, når busserne må køre over fortovet for at dreje i kryds. Området er også skolevej for en
hel del børn.

 

Sekretariatet bad Økonomiforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget. Forvaltningen svarede den
25. februar 2021, at den 31. marts 2020 godkendte Økonomiudvalget en godkendt tilpasning af en
række buslinjer i forbindelse med åbningen af Nordhavnsmetroen. Tilpasningen medførte bl.a.
ændringer på linje 27, som nu betjener strækningen mellem Oslo Plads og Langelinie/DFDS
Terminalen.

Økonomiforvaltningen oplyser, at Movia og Teknik- og Miljøforvaltningen tidligere  har vurderet, at
bussen i en midlertidig periode kan vende via Stockholmgade/Visbygade/Olof Palmes Gade.
Forvaltningen undersøger på nuværende tidspunkt, hvordan linje 27 fremover kan vende på
Østerbro, således at linjen ikke længere vender i Olof Palmegade/Stockholmsgade. Så snart der er
fundet en mulig løsning, vil linjen blive omlagt hertil.

 

Borgeren svarede den 1. marts 2021, at beboerne glæder sig over, at der vil blive fundet en løsning
på de gener, buslunje 27s venderute har medført. Borgeren spørger om, hvor mange passagerer, der
benytter rutens bustoppested ved Østerport, da han har læst, at der fra et bestemt busstoppested på
ruten ved Nordhavn var 11 påstigninger om dagen. Dette synes han ikke hænger sammen med, at
der skal køre en bus gennem Olof Palmes Gade hvert 5. minut.

 

Økonomiforvaltningen svarede den 3. marts 2021, at Movia oplyser, at der på en gennemsnitlig
hverdag i januar 2021 har været knap 200 af- og påstigere ved stoppestedet på Oslo Plads.
Passagertallene er dog kraftigt påvirket af corona-nedlukningen, og det er derfor ikke muligt at
vurdere, hvordan passagertallet vil være efter en genåbning af samfundet, da linje 27 kørte en anden
rute før corona-nedlukningen i marts 2020.

Movia oplyser yderligere, at der i dagtimerne kører bus hvert 10 min. og i aftentimerne, hvert 20 min.
på strækningen mellem Oslo Plads og DFDS-terminalen/Indiakaj.
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Borgeren svarede den 3. marts 2021, at det giver anledning til spørgsmål om hvilke kriterier, Teknik-
og Miljøforvaltningen og Movia har vurderet venderuten efter, og hvorfor en beslutning om at føre
ruten helt til Østerport station er truffet uden høringssvar fra alle parter. 

Han oplyser, at der i følge køreplanen er 87 afgange (og dermed også 87 ankomster) fra Østerport
på hverdage. Med 200 på-/ og afstigninger på Østerport dagligt er der i gennemsnit 1,15 passager i
hver bus, der enten køre til eller fra Østerport i januar 2021. 

Han spørger, om forvaltningerne kan undersøge andre løsninger end bare ruteomlægning, især for at
mindske belastningen på vejene men også støj og forurening i nærmiljøet fra de store busser.

Økonomiforvaltningen har endnu ikke svaret.

 

3. Lyskrydset, hvor Gothersgade møder Kronprinsessegade og Christian den IXs Gade 

Med mail den 12. februar 2021 skrev en borger til lokaludvalget om lyskrydset, hvor Gothersgade
møder Kronprinsessegade og Christian den IXs Gade. 

Han oplyste, at der opstår et problem, når der bliver givet grønt i lyskrydset for biler, der fra
Gothersgade skal ad Christian den IXs Gade, for cyklisterne tror, at de har fået signal til at køre lige
ud mod Nyhavn. Det har de ikke, så mens bilerne drejer ind i cyklisternes bane, kører cyklisterne lige
ud. 

På den anden side af lyskrydset på Gothersgade, er der et lyssignal, som ikke er nemt at se, med en
grøn pil for cyklister. Pilen ser man ikke, når man som cyklist kommer ad Gothersgade fmod Nyhavn,
før man er midt ude i krydset.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget. 

 

Forvaltningen svarede den 25. februar 2021, at det er korrekt, at cyklister, der kører på Gothersgade
mod Nyhavn, kan køre lige ud i krydset og fortsætte ad Gothersgade, som er ensrettet i retningen fra
Kongens Nytorv mod Kongens Have. Disse cyklister er i konflikt med biler, der svinger til højre mod
Christian IX’s Gade. Trafikstrømmene er derfor separatregulerede og har aldrig grønt lys samtidig.

Cyklister i krydset, der gerne vil fortsætte ad Gothersgade mod Nyhavn, har to cyklistsignaler med
ligeudpile opsat direkte over stoplinjen. På baggrund af borgerens henvendelse er det blevet
konstateret, at der har været en fejl i disse signaler. Fejlen er meldt til driftsleverandøren med
anmodning om hurtig udbedring.

Forvaltningen oplyser, at de ligeudkørende cyklister altid får grønt lys først, og først når der bliver
rødt lys for cyklisterne, får bilerne grønt lys til at køre til højre ad Christian IX’s Gade. Cyklister ved
stoplinjen vil dermed altid kunne komme af sted før bilerne. Det er således kun cyklister, der
ankommer senere i omløbet, der skal holde tilbage for bilerne, og de har fuldt udsyn til de
ovennævnte tre cyklistsignaler, der viser rødt lys.
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Den måde at regulere de pågældende trafikanter på har grundlæggende ikke ændret sig siden
slutningen af 2013, hvor det blev muligt at køre mod ensretningen på Gothersgade. Politiet har ikke
siden da registreret, at der skulle være sket ulykker mellem ligeudkørende cyklister og
højresvingende motorkøretøjer.  

På den baggrund er det forvaltningens vurdering, at der ikke på nuværende tidspunkt er belæg for at
ændre lysreguleringen. Men borgerens betragtning noteres i forvaltningens system, så det kan indgå
i den løbende evaluering af signalreguleringen af byens veje og kryds.

 

4. Ved Norgesporten

En borger spurgte med mail den 15. februar 2021, om lokaludvalget vil se på mulighederne (fordele
som ulemper) ved at anmode forvaltningen om et fodgængerfelt på området "Ved Norgesporten".

Han spurgte, fordi han kan se det som en oplagt fordel og forbedring for de mange gående med et
fodgængerfelt. Lige nu er der både byggeplads og et stort klimatilpasningprojekt i gang ved Kastellet
også ud foran Norgesporten. Han synes derfor, det vil være oplagt at se på muligheden for at tage
forbedrende tiltag fra Kommunens side overfor de "bløde" fodgængere. Han er  personligt utryg ved
den hastighed, som både biler, turistbusser og lastbiler drejer ind på "Ved Norgesporten" med, når de
kører ind fra Folke Bernadottes Allé.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

 

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 25. februar 2021, at indkørslen til Ved Norgesporten fra
Folke Bernadottes Allé er udformet med en tydelig adskillelse af kørebane og fortov, således at
fodgængerne kan se forskel på fortovet, hvor de trygt kan færdes, og kørebanen, hvor de skal vise
hensyn til den kørende trafik. Udformningen er valgt pga. den betydelige kørende trafik, herunder
turistbusser. Forvaltningen har på baggrund af borgerens henvendelse tjekket politiets opgørelse
over ulykker og kan konstatere, at der er ikke registreret ulykker på stedet.

Forvaltningen skriver, at hvis fodgængerne skal have en mere tryg oplevelse, bør den skabes på en
måde, som ikke forringer trafiksikkerheden. En ikke signalreguleret fodgængerovergang over Ved
Norgesporten på langs ad Folke Bernadottes Allé vil øge risikoen for påkørsler af fodgængere. Det
skyldes, at turistbusser, der drejer til højre af Ved Norgesporten, vil have uforholdsmæssigt svært ved
at se fodgængerne, og fodgængerne vil pga. fodgængerovergangen have en berettiget forventning
om, at turistbusserne holder tilbage.

Gode alternativer, skriver forvaltningen, kunne være en signalreguleret fodgængerovergang eller en
form for fysisk hastighedsdæmpning af bilerne, men forvaltningen har ikke umiddelbart noget forslag
til, hvordan dette kan gøres, hvis der stadig skal være adgang for de mange turistbusser, som drejer
ind af Ved Norgesporten. Etablering af et signalreguleret kryds med fodgængerovergang eller en
anden form for tryghedsskabende tiltag vil kræve en egentlig projektering og efterfølgende anlæg,
som er så omfattende, at det kræver en særskilt politisk beslutning og bevilling.
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Forvaltningen vurderer, at på Ved Norgesporten er trafiksikkerheden god, og stedet står derfor ikke
på forvaltningens liste over indsatser, der kan forbedre trafiksikkerheden i København.

 

Med mail den 28. februar 2021 præciserede borgeren sit forslag. Det handler om fodgængeres
mulighed for at krydse "Vej til Langelinje" i området med Langelinjebroens brofæste.

Med mail den 1. marts 2021 svarede Teknik- og Miljøforvaltningen, at i forbindelse med tidligere
budgetforhandlinger er der givet midler til at undersøge mulighederne for at forbedre skolevejene for
de børn der bor på Amerikakaj, Indiakaj m.m., som går i skole på Langelinjeskolen. Der er således
frem mod budget 2022 udarbejdet et forprojekt, der skal belyse mulighederne (også de
fredningsmæssige) for at forbinde Langelinjebroen med Gittervej, bedre end med den gamle trappe
der findes i dag.

Forvaltningen skriver, at det ikke er helt ukompliceret, men vil kræve, at området hvor
Langelinjebroen ”lander”, bliver ændret og ryddet op. Forvaltningen vil undersøge mulighederne for i
forbindelse med projektet, også at se på forbedrede muligheder for at krydse i den retning, som
borgeren påpeger er problematisk.

 

Borgeren spurgte med mail den 1. marts 2021, om lokaludvalget  vil gå ind i sagen.

 

5. Renovering af fortove i Nordborggade

Med mail den 18. februar 2021 orienterede en borger lokaludvalget om hendes mail til Teknik- og
Miljøforvaltningen om fortove i Nordborggade.

Hun skriver, at hun sidst i maj 2020 fik en tilbagemelding fra forvaltningen, der ikke gav nogen udsigt
til at få renoveret fortovene i Nordborggade, men dog en tilkendegivelse i retning af en forståelse for
problemet. Men imidlertid er der sket tiltag, som gør at hun igen må tage fat i sagen, på hele gadens
vegne.

I efteråret udbedrede man gadehjørnerne mod Kastelsvej. Her blev udbedret og udvidet og lavet nye
markeringer af de p-båse der slutter op til. Men der skete ingenting i Nordborggade, som ligger ud til
disse hjørner. 

Hun oplyser, at ingen andre fortove i området er belagt med hullet asfalt, sådan som Nordborggade
er. I alle andre gader er der lagt fliser.

Hun skriver, at hendes første henvendelse var i 2018, hvor hun blev oplyst om, at gaden ville blive
taget med i planerne for renovering for de næste 3-4 år, men det er der intet der tyder på, at det vil
komme til at ske.
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I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 11. marts 2021 foreslår formanden, at
ønsket om renovering af fortove i Nordborggade kommer på lokaludvalgets ønskeliste vedr. de
forestående politiske forhandlinger på Rådhuset om Overførselssagen. 

 

6. Lynetteholm og Amager Fælled

Med mail den 21. februar 2021 skrev en borger til lokaludvalget, at vi er i en klimakrise og at
coronaen er et symbol på, hvor rædselsfuldt vi behandler vores natur, jorden og hinanden. Verden
skriger efter ro. 

Hun spørger med henvisning til Lynetteholm og byggeri på Amager Fælled om, hvorfor man altid skal
ødelægge et unikt naturområde i København.

Sekretariatet svarede hende den 24. februar 2021, at Indre By Lokaludvalg ikke er inde i sagen om
byggeri på Amager Fælled, men at lokaludvalget med hensyn til Lynetteholm har talt for, at der skal
være en bred offentlig debat om projektet, før man går videre med det.

 

7. Botanisk Have

Med mail den 4. marts 2021 til Kulturministeriet og lokaludvalget skrev en borger om lukning af
Botanisk Have og det ulogiske i denne beslutning/regel.

Hun skriver, at københavnerne behøver deres parker lige nu, da der er trængsel og pladsmangel. ,
Hun har læst de forskellige forklaringer på, hvorfor haven lukkes: At haven hører under museer og de
regler, der gælder for disse, og at der i øjeblikket kræves covidtest, for at haven kan lukke gæster
ind, hvilket haven ikke har råd til.

Hun mener, at covidtest ikke giver mere mening i haven end det gør ved en gåtur rundt om Søerne
eller i en anden park. Hun håber, at man vil begynde at tænke logisk og praktisk i forhold til et
åndehullerne i Indre By.

Sekretariatet vil foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen at tage sagen op med ejeren af Botanisk Have:
Statens Naturhistoriske Museum.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste lokaludvalgsmøde til
efterretning
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23.  Meddelelser (2021-0071022)

Beslutning
Møde med Wonderful Copenhagen

Lokaludvalgets formandskab havde møde den 18. februar 2021 med Wonderful Copenhagen.

Wonderful Copenhagen udtrykte forståelse for Indre Bys ønske om, at turisme og hverdagsliv skal
kunne gå hånd i hånd, men redegjorde samtidig for, hvor hårdt branchen er ramt af corona-krisen og
for hvilken økonomisk og beskæftigelsesmæssig betydning, turismen har for København og
Danmark.

Det blev aftalt, at lokaludvalget indbyder til et møde med by-udviklere om det forhold, at
huslejeniveauet for butikslokalerne i strøggaderne gør, at butikker står tomme og dermed skæmmer
bybilledet. Wonderful Copenhagen deltager i mødet.

 

Tilpasning af lokaludvalg

Den 26. februar 2021 traf Gruppeformandskredsen en række beslutninger om de fremtidige rammer
for lokaludvalgene. Når referatet af mødet er offentliggjort, sender sekretariatet et link med referatet
til lokaludvalget. Det, Gruppeformandskredsen har besluttet, skal senere i Økonomiudvalget og
endeligt besluttes i Borgerrepræsentationen.

 

Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om dispensationer fra lokalplaner og byplaner

Teknik- og Miljøforvaltningen har sendt sekretariatet en opsummering af mødet den 1. marts 2021
mellem lokaludvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen om dispensationer fra lokalplaner og byplaner.
Sekretariatet har kommenteret opsummeringen og har med baggrund i de spørgsmål, som
lokaludvalget stillede i mødet, bedt forvaltningen om svar på en række spørgsmål. Når svarene
foreligger, bliver de sendt til lokaludvalget.

 

Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om sorteringspunkter

Lokaludvalget havde den 8. marts 2021 møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om
sorteringspunkter, hvor forvaltningen fik input, som det vil tage med i den videre proces. 
De fra lokaludvalget, der deltog i mødet, udgør herefter den gruppe, som forvaltningen sparrer med i
det videre forløb vedr. sorteringspunkter.

Side 74



 

Projektet ”Mindre Trafik i Middelalderbyen”

Teknik- og Miljøforvaltningen har lagt op til, at der fra juni til september 2021 skal gennemføres syv
midlertidige byrums-forsøg på forskellige strækninger i Middelalderbyen. Forsøgene betyder, at der i
perioden bliver nedlagt en række parkeringspladser på de syv strækninger. De syv byrum vil variere
og kommer blandt andet til at have fokus på bedre forhold for bløde trafikanter og på grønne byrum.  

Generelt for alle byrumsforsøgene handler det om at afprøve, hvad pladsen i gaden skal bruges til,
når kantstensparkeringen midlertidigt nedlægges på de udpegede strækninger i forsøgsperioden. 
Teknik- og Miljøforvaltningen vil i forsøgsperioden løbende inddrage borgere og erhverv om, hvordan
forsøgene fungerer. Det sker i samarbejde med lokaludvalget. Erfaringerne skal bruges til at
kvalificere arbejdet med at udvikle en byrums- og trafikplan for Middelalderbyen.

Sagen om de forestående byrums- og trafikforsøg i Middelalderbyen er på dagsordenen for Teknik-
og Miljøudvalgets møde den 15. marts 2021:

https://www.kk.dk/node/14108/15032021/edoc-agenda/a8c78412-4625-4049-a2c9-25d7493c9ca1/19745a3d-1045-476f-ae57-a5c3069529a1

 

Møde med direktør i Kultur- og Fritidsforvaltningen

Den nye direktør i Kultur- og Fritidsforvaltningen Esben Danielsen har inviteret Bent Lohmann i hans
egenskab af formand for lokaludvalget til et møde. Mødet holdes sidst i marts.

 

Deltagelse i socialdemokratisk arrangement

Den socialdemokratiske partiforening i Indre By har inviteret Bent Lohmann i hans egenskab af
formand for lokaludvalget til at deltage som gæst i et partiforeningsarrangement sidst i marts med
fokus på natteliv.

 

Samarbejde med TVLorry om et borgermøde om Lynetteholm

På vegne af lokaludvalget har sekretariatet etableret et samarbejde og indgået en aftale med TVLorry
om et borgermøde om Lynetteholm, som holdes den 11. april 2021.

TVLorry har ansvaret for arrangementet, der sendes live. Planen er, at der skal være en paneldebat
med 1 vært fra TV-Lorry og 4 paneldeltagere med en opkobling til et Teams-møde, hvor ca. 250
borgere kan deltage og blive stillet igennem til dialog med panelet. Panelet er endnu ikke udpeget.

Indtil videre er aftalen, at de lokaludvalg, der indgår i samarbejdet, reklamerer for mødet og indsamler
tilmeldinger, samt spørgsmål fra borgerne. Ud over Indre By Lokaludvalg deltager Christianshavns
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Lokaludvalg, Amager Vest Lokaludvalg, Amager Øst Lokaludvalg og Østerbro Lokaludvalg i
samarbejdet.

Lokaludvalget havde afsat 15.000 kr. til det aflyste borgermøde i januar 2021 om Lynetteholm. 
Denne pulje anvendes i stedet til annoncering af TVLorry-borgermødet.

 

Orienteringsmøde om fodbold-EM

Der er aftalt orienteringsmøde mellem lokaludvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og
Fritidsforvaltningen samt DBU om status på fodbold-EM, der holdes i juni og juli måned i København,
og herunder om, hvad der skal ske i Indre By. Orienteringsmødet holdes den 26. april kl. 19.30. Hvis
corona-situationen tillader det, vil mødet blive holdt fysisk.

 

Offentligt orienteringsmøde om fodbold-EM, WorldPride og Eurogames

Der er aftalt et offentligt orienteringsmøde for Indre Bys borgere, om hvad der skal ske i Indre By
under fodbold-EM i juni og juli måned og i forbindelse med WorldPride og Eurogames i august
måned.

Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen samt DBU, der står for fodbold-EM, og
organisationen Copenhagen 2021, der står for WorldPride og Eurogames, orienterer.

 

Ny Adelgade

Projektgruppen, der står bag udelivsprojektet i Ny Adelgade, som lokaludvalget blev præsenteret for i
2020, har udtrykt ønske om, at lokaludvalget holder borgermøde om projektet snarest muligt, så de
kan komme videre med projektet. Bent Lohmann vil indkalde til borgermøde, når der er lempet
tilstrækkeligt på corona-restriktionerne til, at borgermødet kan holdes fysisk.

 

Sankt Pauls Plads

Bent Lohmann vil orientere Fundraiser-gruppen, der består af borgere fra Nyboder-kvarteret, om
hans kontakt til A.P. Møller-Fonden om muligheden for støtte fra fonden til projektet vedr.
forskønnelse af Sankt Pauls Plads, som lokaludvalget har været tovholder på.
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24.  Eventuelt

Beslutning
Susan Brinck orienterede i Teams-mødets chat-spor: 
Den 3. marts 2021 blev der på ny opsat en reklame på A/B Trekanten ved Rosenørns Allé. Det er
vanskeligt at tro, at man har fået en byggetilladelse, som det kræver, for man søgte først den 28.
februar 2021. Det giver mindre end en uge til en byggesagsbehandling og med en weekend imellem,
så selv om kommunen har indført et fast track, så arbejder de vist ikke helt så hurtigt.  Reklamen
oplyser folks stuer og spejler sig i Sankt Jørgens Sø. Den er tændt fra kl. 18.00 til kl. 08.00. Lyset er
meget kraftigt. I Vestersøhus er der igangsat et stort arbejde for at få sagen belyst og reguleret.
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Om mødet i Indre By Lokaludvalg den 11. marts 2021
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 22.29.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
16. Puljeansøgninger, marts 2021
18. Dispensation til skulptur på Ofelia Plads
19. Mindeplade i anledningen af Pølsevognens 100-års jubilæum
20. Ekstraordinært lokaludvalgsmøde den 25. marts 2021
21. Status på lokaludvalgets 2021-pulje, marts 2021
22. Henvendelser til lokaludvalget, marts 2021
3. Første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021
4. Natte- og bylivskampagne
5. Musik til København
6. Renovation og gaderenholdelse
7. Borgerpanelundersøgelse og høringssvar om byrumsprojekt i Vendersgade
8. Trafikkonference 2021 - Indre By
12. Temaer for dialog med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen
9. Tryghedskortlægning af børns gang og cykling til skole og fritidstilbud
10. Store skoler på små grunde
14. Puljeansøgninger, marts 2021
11. Svenskegade-kvarterets postnummer
13. Valgmøde forud for kommunevalget
15. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
17. Input til Overførselssagen 2021
23. Meddelelser
24. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann

Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen

Tivolis Venner Jep Loft
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Miljøpunkt Indre By/Christianshavn Marietta Bonnet

A/B Gothersgade 150 / Bartholinsgade 1 Sarah Toftkær

Grønnegade Kvarters Beboerforening Hannibal C. Holt

Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus

Krusemyntehusene, Grundejerforeningen af 18.12.1918 Lean Milo

KBH K – Commerce & Culture Tanya Jørgensen

Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield

Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik T. Ohlsen

Gammelholm Beboerforening Michael Thorup

Bo Bedre Bedst Susan Brinck

Socialdemokratiet Lars Vedel Jørgensen

Det Radikale Venstre Steen Juhl Olesen

Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen

Venstre Jens Erik Frandsen

Enhedslisten Gunna Starck

Alternativet Kim Hyttel-Sørensen

 

Fraværende med afbud:

Anton Skovle. I stedet deltog hans 1. suppleant Sarah Toftkær.
Ulla Ekberg og hendes suppleant.

 

Fraværende uden afbud

Jens Vexø
Peter Stakemann.

 

Fraværende i mødet

Susan Brinck ankom til mødet kl. 18.38 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Hannibal C. Holt forlod mødet kl. 19.45 under behandlingen af dagsordenens punkt 3.

Næste møde

Indre By Lokaludvalgs næste møde er et ekstraordinært møde den 25. marts 2021 kl. 18.30-22.00.

Næste ordinære møde i Indre By Lokaludvalg er den 8. april 2021 kl. 18.30-22.00 på Teams.
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